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Et par ord fra redaktøren

Vi går et spændende forår i møde, nogle ville måske lige frem kalde det lidt for spændende. I 
hvert fald er der kun et mål for AGF: oprykning. Dette blad står naturligvis i oprykningens tegn, 
eller nærmere bestemt i håbet om oprykningens tegn. Derfor har vi været forbi en spåkone for 
at få lagt AGF’s tarotkort for foråret, og vi har også fået lagt et årshoroskop for AGF, resultaterne 
kan du læse meget mere om inde i dette blad.

I vinterpausen har der været spillet Fair Fan Cup, først kvalifikation i Aarhus og derefter cup 
mod de andre klubbers fans i Aalborg. Et af vores hold vandt igen, og faktisk har vi vundet de 
sidste 3 ud af 4 gange, så fanklubbens fodboldhold kan åbenbart levere varen - i modsætning 
til vores hold AGF.

Debatten om et nyt stadion har været heftig hen over vinteren, så vi har fået Søren Højlund 
Carlsen til at komme med sit indspark til den diskussion. En anden og endnu heftigere diskus-
sion, som har ramt alle danske fodboldfans, er diskussionen omkring det nye away-kort. Her i 
bladet vil der selvfølgelig også blive kommenteret på det. Fanklubben er modstander af dette 
kort, og vi opfordrer alle fans til at bakke op i denne modstand. Der kører blandt andet kam-
pagner på Facebook og Twitter #nejtilawaykort.

Fæstningen har også taget en snak med den skadede spiller Marcus Solberg, som kæmper for at 
komme tilbage til førsteholdsfodbold, og så har en vores skribenter set lidt nærmere på et af 
de helt store talenter i klubben: Oskar Buur.

I skrivende stund er de hviiie på træningstur i Spanien, men når du sidder med bladet i hånden, 
skulle vi gerne være tæt på starten til forårssæsonen, som er ventet med stor længsel. KSDH 
og kom så tilbage til superligaen!

God læselyst,
Anja Lilli Beikes
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Bestyrelsen har ordet

I skrivende stund nærmer 
vi os starten på forårssæ-
sonen. Ja, vi kan næsten 
ikke vente med at komme 
i gang igen. Det handler 
også om at vi går et forår 
i møde, hvor der sjældent 
har været mere at kæmpe 
for både inden for og uden 
for kridtstregerne.  Nu er 
der ingen tvivl om, at Det 
Nye AGF for alvor skal stå 
sin prøve. Nu kan und-
skyldningen med ny træ-
ner og nye spillere osv, 
der skal sætte sit aftryk 
på holdet, ikke længere 
bruges. 

Vinterpausen har været lang – og ja også alt for 
lang for os fans – men det har på den anden side 
givet holdet mulighed for at spille holdet sam-
men, hvilket vi gerne skal selv se frugterne af til 
foråret. 6 point er der op til det forjættede land 
(nu ALKA Superligaen), hvilket må siges at kunne 
være realistisk at indhente, hvis vi selv spiller op 
til det potentiale, som truppen indeholder. Det 
bliver i hvert fald spændende at se, hvad Morten 

Nordstrand kan præstere i den hvide trøje bl.a. 
sammen med tidligere holdkammerat Kim Aabech. 
Herfra skal der lyde et stort velkommen til Morten 
Nordstrand – vi håber og forventer mange mål i 
foråret!
 
Det er ikke kun det sportslige, der har fyldt rig-
tig meget i vinterpausen – det har diskussionen 
om Away-kortet også – bl.a. til DFF-seminariet 
i januar, hvor fanklubben selvfølgelig igen var 
repræsenteret i år. Divisionsforeningen vil fra 
næste sæson indføre et Away-kort, hvilket bety-
der, at alle fans, der vil se fodbold på udebane, 
skal registrere sig. Der er ingen tvivl om, at vi alle 
ønsker sikkerheden er i højsædet, når vi drager til 
fodbold ude i det ganske land. Og vi ønsker også 
helt klart, at de folk, der har fået karantæne, 
ikke skal kunne komme ind til udekampene. Men 
at indføre et Away-kort er at overdramatisere 
de udfordringer, som gør sig gældende uden for 
kridtstregerne.
 
I forhold til for bare 10-15 år siden er der minimal 
ballade til AGF’s kampe på både ude – og hjem-
mebane. Derfor virker tidspunktet for at indføre et 
Away-kort også meget malplaceret. Der er ingen 
tvivl om, at der til derbyet i hovedstaden er nogle 
helt andre udfordringer end til andre superliga-
kampe, men fordi der er tre rigtig store højri-
siko kampe i Danmark, skal alle klubber jo ikke 
registrere sig af den grund. Fodboldfans er som 
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udgangspunkt ganske almindelige mennesker på 
samme vilkår som folk, der interesserer sig for fri-
mærker eller biler. Og fordi der er et ganske fåtal, 
der skiller sig ud fra mængden og vælger at lave 
ballade, skal man ikke kriminalisere samtlige lan-
dets fodboldfans. Derudover lever fodboldkampe-
ne af fansene og konsekvensen kan på sigt være, 
at det problem, der har indfundet sig i de senere 
år, hvor tilskuertallet er faldet, kun vil fortsætte i 
stor grad, hvis fans skal til at registrere sig f.eks. 
ved at skulle tage stilling til i god tid om de vil til 
fodbold eller ej den kommende søndag.

For at imødekomme problematikken omkring 
Away-kortet har vi i bestyrelsen besluttet at ind-
kalde til ekstraordinær generalforsamling mandag 
d. 8. juni kl. 19.00, da det er usikkert, om vi 
i næste sæson kan arrangere ture til alle AGF’s 
udebanekampe, da vi ikke kender følgevirknin-
gerne efter indførelsen af Away-kortet. Man kunne 
eksempelvis forestille sig, at der vil være medlem-
mer af fanklubben, som ikke vil ønske at tage af 
sted til udebanekampene fremadrettet.
 
Vi må dog ikke glemme at nævne de positive ting. 
Og her skal der ikke mindst lyde et stort bifald til 
FC Turtle, som med en sejr på 4-3 over ”De Røde 
Hunde” fra Aalborg Support Club genvandt Fair 
Fans Cup som repræsentant for fanklubben – sid-
ste års vinder var Team Scandinavian Book. At vi 
ville genvinde titlen blev allerede spået i sidste 
nummer af Fæstningen, så vi vil passende også 
spå om, at AGF selvfølgelig er at finde i ALKA 
Superligaen efter sommerferien igen. Eksempelvis 
har træningskampene mod AaB og Vendsyssel FF, 
hvor vi vandt sidstnævnte med hele 7-0 over tre 
halvlege i hvert fald givet grobund for fornyet 
optimisme inden forårets kampe. 

Bestyrelsen     

I vinterpausen har fanklubben arrangeret Fair 
Fan kvalifikationsstævne, det skete i januar i 
NRGI Arena, hvor FC Turtle vandt.
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Foråret er lige om hjørnet, og DRØMMEN om nye storhedstider for verdens bedste 
fodboldklub er intakt !!

Så KÆRE medfans:
KRIDT SKOENE og smid dit legeme foran PC’en og tilmeld dig til forårets nerve-
pirrende udekampe frem mod (gen)oprykningen til Su-su Superligaen.

Vi kører naturligvis til alle udekampene, og foreløbigt drejer det sig om:

AB-AGF søndag 15. marts afgang kl. 10 fra Musikhuset hjemkomst ca. kl. 22. Pris 
200 kr. for medlemmer og 250 kr. for ikke-medlemmer.

HB - Køge-AGF søndag 29. marts afgang kl. 10.30 fra Musikhuset hjemkomst ca. 
kl. 21.30 Pris 200 kr. for medlemmer og 250 kr. for ikke medlemmer.

VENDSYSSEL FF-AGF søndag 5. april (påskedag) afgang kl. 12 fra Musikhuset 
hjemkomst ca. kl. 19 Pris 80 kr. for medelemmer og 110 for ikke medlemmer.

IKKE MEDLEMMER SKRIVER 0000 I MEDLEMSNR.

HOLD ØJE MED HJEMMESIDEN MHT DE ØVRIGE UDEKAMPE!!

VI SES OG KSDH !!!

SÅ ER VI PÅ DEN IGEN
(MED STØTTE TIL DE HVIIE)

AGF FANSHOP

Besøg os på agf.dk/shop

Bliv klar til foråret!
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AGF FANSHOP

Besøg os på agf.dk/shop

Bliv klar til foråret!
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Et Dreamteam…

AGF Fanclub Aarhus har 
leget alvorligt med trans-
ferdrømmene og rygterne, 
der altid hænger tykt i 
luften omkring et trans-
fervindue.

Af Tom Bak Hansen

Vi har smidt alle økonomiske og moralske hæm-
ninger af Brøndby til og har sat det hold, vi aldrig 
fik. Eller i hvert fald det hold, der har været mest 
hysteri omkring.

Hvem er bedst mellem 
stængerne?
Det nemme korte svar er: Enhver anden målmand 
end Steffen. I hvert fald ifølge flere aktive debat-
tører på forskellige fora…… Vi er blevet kædet 
sammen med samtlige målmænd, der har skullet 
finde nye græsgange i de sidste mange vinduer. 
Det er først nu her, at Lucas Fernandez har budt 
ind som en alvorlig bejler til posten. Men Staff er 
her altså endnu!!!!

3 mands forsvar
De sidste par sæsoner har vi ledt efter den der 
rigtige superligaforsvarer, der kan både tackle, 
drible og aflevere uden, at A-tribunen får kol-
lektivt hjertestop. Vi har støvet dem op, der har 
været mest rygtet til Aarhus.

Anders Møller Christensen
I sommers forsvandt Kure og et par net medier gik 

i selvsvingende propaganda kampagne for at rygte 
AMC til Fredensvang.

Steffen Kielstrup
Tilbage i sommeren 2007, da Kielstrup var i Vejle 
var han nærmest ugentligt til forhandlinger og 
overværede næsten alle AGF´s hjemmebanekampe 
i en periode, også dem hvor Vejle selv havde ham 
på banen – ifølge de pålidelige kilder...

Per Krøldrup
I 2013 kom Krøldrup forbi Fredensvang for at holde 
formen ved lige. Det kom ikke til at vare længe, før 
rygterne i samtlige medier fik givet ham både 2 og 
3 årige kontrakter. Han var vist mest forbi for at 
drikke mokka med Martin Jørgensen.

3 mands midtbane
Boldflyttere, journeymen og tekniske vidunder. 
Der er nærmest ingen grænser for hvad der i 
perioder har været kædet sammen med AGF af 
midtbanefolk. Her er de mest interessante.

Vi lægger ud med en ægte drømme transfer:
Luka Modric! 
Den kroatiske – nu stjerne – spiller havde tilbage 
i 2003 svært ved at holde karrieren i gang og blev 
angiveligt tilbudt os for en slik. 5 år senere fik 
Brøndby tilbuddet og sagde nej. Præcis som os. 
DOOOOOOH!!!!!!!!

Jan Kristiansen
I 2008 rendte Jan rundt i Tyskland og så lige så 
træls ud, som han plejer. Men rygterne sendte 
ham igen og igen omkring AGF. Senere samme 
sommer skrev han under med Brøndby – som den 
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højest lønnede spiller i Dk på det tidspunkt. Vi var 
ikke i nærheden af ham.
 
Celso Borges
I 2011 begyndte rygtet om denne spiller til AGF 
og enkeltpersoner holdte stædigt fast i, at det 
nærmest blot var et spørgsmål om detaljer og 
andre småting før, at Borges var en del af trup-
pen. Det var mest på nettet Borges blev hægtet 
sammen med os, ofte af den samme bruger men 
på forskellige net sider.

4 mands angreb
Der er ingen tvivl om, at vi som fans gerne vil se 
mål. Det kan man faktisk direkte aflæse i rygter-
ne. Det er ofte offensiv spillere der længes efter. 

Tommy Bechmann
I 2010 købte Tommy en grund i Egå. Det gik vi 
rimeligt meget amok over, og han blev nærmest 
omgående skrevet på holdkortet…. Men skulle vi 
have alle de spillere, der bor i Århus og omegn på 
holdet, havde vi aldrig skadesproblemer….

 Gilberto Macena
Her kort før jul var Gil på klubjagt og lynhurtigt 
blev han kædet sammen med os. Det blev han 
også da han bombede løs for Horsens i 1 division i 
2009/10. Horsens lavede dog et kanonsalg i 2012, 
og AGF fans kunne kun glo misundeligt efter det 
store beløb, som han gik for.

Mikkel Beckmann
Siden efteråret har flere fans spejdet længsels-
fuldt efter Mikkel, der ville kunne udfylde hullet 
efter en vis Hr. Jørgensen. Især på det offensive 
del. Om dette rygte kun forbliver et rygte, ved vi 
ikke endnu, da vinduet ikke var lukket, da denne 
artikel blev skrevet.

Raul Ruidiaz
La Pulga, Loppen. Vi kunne lave en hel artikel 
om dette rygte om denne chilenske fodspillers 
angivelige flirt med AGF. Det gør vi ikke i denne 
omgang, men opfordrer til, at I selv søger oplys-
ninger på nettet.  Vi nævner lige i flæng: en 
ret festlig agent og autooversatte tekstdele af 
angivelige pressemøder og der ligger massevis af 
andet underholdning og venter!

Bænken
Ingen opstilling uden indskiftere. På vores ret 
offensive og smalle bænk sidder følgende:

Morten Duncan Rasmussen
Da Morten fes rundt i Skotland og lavede en helt 
masse spændende, bortset fra at spille fast, var 
han så varm i Århus, at Gerners Grill kunne varme 
alt mad op i en måned uden strøm.
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Leon Andreasen
Kong Leon. Hver gang Leon har en skadesfri 
periode og har været en tur forbi et trænings-
anlæg eller sågar spillet i en kamp, sættes han i 
forbindelse med De Hviiee. Det gør det nok heller 
ikke nemmere, når manden selv siger, at han ven-
der hjem en dag. 

Peter Graulund
Tøndergade. Enhver bør kende historien...

Steffen Rasmussen
Staff har været i klubben siden junior tiden i 
Stenvad, overlevet utallige trænere, flere nedryk-
ninger og direktører end godt er, og han er her 
stadig. Derfor sidder han solidt på bænken for os.

Trænere
Vælg frit mellem følgende:
Johnny Mølby, Bo Henriksen, Kent Nielsen, en vi 
har haft før og en udlænding. 

Her har vi været benhårde og kun kigget på her 
sidste gang, hvor Jesper Fredberg overtog en 
utaknemmelig opgave, som han desværre ikke 
magtede tilfredsstillende rent sportsligt.

Johnny Mølby
Alle de normalt så velunderrettede skriverkarle på 
bladene pegede nærmest enstemmigt på Johnny, 
som jo har været assistent her tidligere. Mølby er 
stadig arbejdsløs efter indsatsen i Horsens. 

Bo Henriksen
Apropos Horsens blev deres nuværende cheftræ-
ner, højtråbende, temperamentsfulde og karisma-
tiske Bo H. kædet lystigt sammen med os. Rigtigt 
spændende træner, bevares, men ACH tabte flere 
kampe end de vandt i efteråret. 
En tilfældig udlænding…

Så er der en flok på et tilfældigt internet forum, 
der sammenstemmede skriger på nyt blod. Et nyt 
navn, ja helst en udlænding. Vældigt godt, men 
sådanne har det med at være dyre i drift – ellers 
havde der nok været flere af dem i dansk fodbold.

En vi har prøvet…
Kender I udtrykket ”Gå aldrig tilbage til en fuser”? 
Det er der folk i debatkulturen ,der tydeligvis ikke 
rigtigt gør. Erik Rasmussen og Ove Christensen har 
været nævnt mere end én gang.

Kent Nielsen
Den danske mester træner fra AAB havde vi ifølge 
enkelte kilder også på blokken dengang. AAB 
spillede vel nok deres bedste sæson i flere årtier, 
pokal, europæisk og mesterskab var i reelt spil for 
Kent, alligevel hævede man at han var ”interes-
sant” for AGF. Nu skal Kent til OB, hvor jeg er sik-
ker på, at han scorer en feeeee løncheck, på grund 
af de flotte resultater oppe nord på de næste par 
år. Hvis OB overlever...
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Der kommer en dag 
KOMMENTAR: De forkætre-
de løbebaner på NRGi Park 
er igen kommet i fokus. En 
ny kampagne på Facebook 
har fået meget medvind, 
og senest har AGF selv sat 
behovet for en ændring 
til debat, da klubben stil-
lede mobile tribuner op 
til den sidste hjemme-
kamp i 2014. Så nu er der 
måske endelig håb forude 
om en løsning. Det vurde-
rer Søren Højlund Carlsen, 
som i mange år har kæm-
pet for en ”løbebane-fri” 
fodboldoplevelse i Aarhus.  

Første gang jeg offentligt formulerede et ønske om 
et nyt stadion i Aarhus var for 15 år siden, da entre-
prenørkoncernen Skanska ønskede at bygge et nyt 
stadion ved Åhavevej, der hvor E-45 nu møder byen. 
Det ønske imødekom kommunen som bekendt ikke. 
Så siden har jeg ofte ytret mig om nødvendigheden 
af et nyt stadion eller som minimum en ombygning 
af det eksisterende. Ja, da jeg i en periode af mit 
liv for nogle år siden var politisk aktiv tog jeg også 
emnet op i håbet om, at det måske kunne vække 
genklang blandt andre politikere. Desværre forgæ-
ves.   Nu hvor jeg så hverken er politiker eller særlig 
ung længere er det stadig et emne, der optager mig. 
Men hvor jeg før var tvivlende over, om drømmen 
om et stadion uden løbebaner nogensinde ville blive 
til virkelighed i min levetid, er jeg nu fuldstændig 
overbevist om, at der kommer en dag, hvor vi kan se 
fodbold i Aarhus på et rigtigt fodboldstadion - uden 

løbebaner. Og den dag vel og mærke kommer inden 
for en overskuelig fremtid.   

God udvikling
Min optimisme er baseret i en spændende udvikling i 
de senere år, hvor flere ting ser ud til at gå den rette 
vej for os, der ønsker ægte fodboldoplevelser i Aar-
hus. En af de helt store forskelle på nu og tidligere er 
direktørskiftet i AGF, hvor Jacob Nielsen er den før-
ste direktør som offentligt har adresseret problemet. 
Hans forgængere har ganske givet haft de samme 
ønsker og forbehold overfor den arena, de var blevet 
givet, men af politiske årsager har de ikke ytret dem 
offentligt. Det har Jacob Nielsen, som da han for 
eksempel sidste år sagde til Ekstra Bladet, at: ”Det 
skal AGF have på sigt (et stadion). Det tror jeg alle 
i Aarhus er klar over. Vi kan ikke være bekendt, at 
en by som Aarhus ikke har et rigtigt fodboldstadion. 
Det er ikke noget, jeg siger skal komme inden 2017, 
men det skal vi have”, sagde Jacob Nielsen. 
Så skarp formuleret og så direkte har ingen AGF-
leder før udtalt sig om emnet. Og med tanke på den 
beslutsomhed og handlekraft, som Jakob Nielsen 
indtil nu har vist i jobbet, så giver det virkelig gro-
bund for optimisme. Her er en mand, der er klar til 
at tage opgaven på sig, når han mener tidspunktet 
er det rette. Og her er en mand, som også har sat 
handling bag ordene, da han lod en mobil tribune 
offentlig manifestere forskellen på et atletikstadion 
og et fodboldstadion ved den sidste hjemmekamp 
i efteråret. Og med den demonstration og de klare 
udmelding fra AGF er første skridt allerede taget mod 
opfyldelsen af drømmen om et nyt stadion - alterna-
tivt en ombygning af det eksisterende.   

Folkets røst
En anden årsag til optimisme skal findes i det mom-
entum den folkelige røst har fået. Først og fremmest 
via de sociale medier, hvor en gruppe på Facebook 
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har fået stor opbakning og har skabt en debat, der 
stadig ruller. Det er første gang, at debatten og kra-
vet fra os fodboldtilhængere på den måde har fået 
lov til at leve og blive en fast bestanddel af byens 
rum. Tidligere er den blevet skudt ned af rådhuset 
eller af en manglende udmelding fra AGF. Men nu er 
folkets røst klar og tydelig: Vi vil ikke finde os i det 
stadion mere. 
Samtidig har folkets røst fået opbakning fra de loka-
le medier, hvor blandt andre Aarhus Stiftstidende på 
lederplads har bakket op om ønskerne, ligesom de 
lokale tilhængermedier også har tilkendegivet en 
varm opbakning til en forandring. 

2020 er vigtig
Endelig er der flere og flere politikere, som er posi-
tive - nu også uden for en valgkamp, hvor de ellers 
tidligere har stået i kø for nærmest selv at grave 
løbebanen op, men så har glemt det dagen efter de 
er valgt ind. Og den politiske opbakning og medvind 
er et vigtigt parameter i forhold til en løsning al 
den stund, at hele misæren, som de fleste nok er 
bekendt, er ejet af Aarhus Kommune, der forpagter 
stadion ud til AGF. Derfor er kommunens stillings-
tagen essentiel i forhold til en løsning og deres 
reaktion på kravet fra AGF kan være af alt afgø-
rende betydning.   For selv om det er en teoretisk 
mulighed, at AGF selv bygger et nyt stadion efter 
den nuværende forpagtnings-aftale udløber i 2020, 
så undgår vi nok ikke kommunens involvering - for 
eksempel med at anvise en grund eller med en form 
for med-finansiering. Derfor er kommunen vigtigt, 
og her er et stigende antal byrådsmedlemmer posi-
tive - en positivitet, som har spredt sig til flere råd-
mand, der kan ligge pres på en borgmester, hvis - og 
det er ikke uvæsentlig i denne sammenhæng - hjerte 
som bekendt brænder særdeles varmt for AGF.   Ja, 
sågar har den ansvarlige rådmand åbnet op for en 
løsning. For godt nok afviser den radikale kulturråd-
mand Rabih Azad-Ahmad offentligt enhver tanke om 
en kommunal involvering i en løsning, men i et brev 
til mig fra december sidste år anerkender han nu 
problemet:  ”Idrætten står efter min opfattelse med 
større udfordringer end denne… Det betyder dog 

ikke, at jeg ikke er klar til at drøfte de forskellige 
muligheder, men initiativet må komme fra private 
investorer eller Aarhus Elite. Generelt er økonomien 
stram i disse år. Men hvis det private erhvervsliv 
eller Aarhus Elite har gode ideer til, hvordan man 
kan finansierer et nyt stadion, så er jeg parat til en 
drøftelse”, lød det fra rådmanden, som også tidli-
gere har åbnet op for et ønske om en multiarena på 
Godsbane-arealet, hvilket kunne være en helt tredje 
og alternativ løsning af problemet. For hvorfor ikke 
lave en multiarena/stadion kombination?  

Det går i opfyldelse
Så alt i alt er der mange indikatorer, der peger den 
rigtige retning. Ja, faktisk er det svært at bevare 
pessimismen. Det kan godt være, at der går fem år 
før vi ser konkrete planer og måske der går 10 eller 
15 år før vi kan se fodbold uden løbebaner i Aarhus. 
Men i modsætning til for blot et år siden, så synes 
der nu, at være så mange tegn på, at vores drøm 
om et løbebane-frit stadion nok en dag skal gå i 
opfyldelse. Med andre ord: Der kommer en dag, hvor 
Aarhus har et ægte fodboldstadion, og den dag kan 
komme før vi aner. Det føler jeg mig helt og aldeles 
overbevist om.  

Søren Højlund Carlsen er journalist og forfatter. 
Han har blandt andet skrevet ”Jeg er nummer 11 
- historien om Peter Graulund”, samt flere artikler 
og klummer om AGF og fodbold. Han er jævnlig 
paneldeltager i debatprogrammet ”AGFFAN.FM”, 
samt blogger på AGFFAN.dk

Forslag til ændring af stadion vist på agffan.dk
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Esben Mols Kabell Anders Grønborg

TRYKSAGER
HAR ALDRIG VÆRET
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Fanseminar 2015

Med tre AAB fans og to 
AGF fans i bilen gik turen 
til en skummel lille afkrog 
af Danmark, som normalt 
er skamferet med blå og 
gule farver. Mit og de 
andres tilholdssted vil de 
næste dage være Idræt-
tens Hus, Hytten og et 
stadion alt sammen place-
ret i postnummer 2605.

AF Henrik Andersen

Al lim, som angiveligt normalt er en fast bestand-
del af matriklen, var enten gemt væk eller allerede 
sniffet, da vi ankom til Hytten i Brøndby. Luften var 
tyk af røg, men ikke fra romerlys, men derimod fra 
udendørs grillen og duften af hytteburger bredte sig 
langsomt i den frostkolde luft. Meget kan man sige 
om vores blå-gule værter, men hytteburgeren skal 
de roses for. Det er en yderst velsmagende ”delika-
tesse”. Et kulinarisk vidunder jeg gerne så indført i 
det århusianske fanområde, dog forudsat den fik et 
andet navn. 

Fredag aften blev tilbragt med en snak om løst og 
fast, om hvad der rørte sig ude omkring i fanklub-
berne, og hvad der rørte sig i DFF. Det egentlige 
seminar startede lørdag morgen.

Vi havde i ugen op til seminaret fået afbud fra 
rigspolitiet og i stedet skulle der sættes fokus på 

fans image. Her blev drøftet, hvordan vi kan påvirke 
Hr. og Fru Danmarks fordomme om fans, da vi ofte 
har prædikat som værende fulderikker, støjende, 
værende uden respekt for love og regler samt meget 
andet. DFF henstillede til at man tænkte sig om, 
når man bevægede sig rundt i landet - specielt i et 
valgår - men selvsagt også fremover.

Herefter blev forsamlingen delt op i to workshops. 
Den ene workshop drejede sig om sikkerheden i 
divisionerne, hvor divisionsforeningen var inviteret 
til at deltage. Her drøftede man manglen på ude-
baneafsnit, good hosting og meget andet i divisio-
nerne. Der blev udfærdiget en fem punkts plan som 
divisionsforeningen og DFF skal arbejde videre med, 
hvorefter man vil sende planen til høring i fanklub-
berne.  Efterfølgende vil man sende denne guideline 
ud til klubberne, som værende et redskab DFF og 
divisionsforeningen gerne ser indført i fodboldklub-
berne.

I den anden workshop gik bølgerne højt. Divisions-
foreningens formand Claus Thomsen var inviteret til 
at holde foredrag om awaykortet, som er en realitet 
fra sommeren 2015. Man vil implementere det blødt 
henover efteråret, hvorefter man fra forårssæsonens 
start i 2016 ikke kan komme ind på udebaneafsnit, 
uden at have et awaykort. Vi må sige, at modstan-
den var stor fra de fremmødte fans, og debatten har 
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da også kørt heftigt lige siden seminaret. Samme 
dag fangede fanklubbens mediegruppe vores næst-
formand Lisa Kaae Kildsgaard til en kort kommentar 
om awaykortet. Dette interview kan du se på fan-
klubbens Facebook profil.

Hefter en velfortjent pause og så var der endnu to 
workshops. En om Fan Trusts, som havde besøg af 
Jonathan Lykke Lilmoës fra Fan Trust Aarhus. Her 
blev drøftet trusts, baggrunden for disse og hvad 
man kan bruge en trust til. I den anden workshop 
blev der drøftet brug af sociale medier primært 
Facebook, og der kom flere guldkorn frem, som 
vores egen mediegruppe i fanklubben i Aarhus helt 
sikkert vil kunne drage nytte af fremover.

Pause hvorefter alle deltagerne igen blev samlet, da 
DBU kom banen og fortalte bl.a. om landsholdets 
fanklub, om hvordan de har fået vendt faldende 
tilskuertal, om stemningstiltag og meget andet. 
Derefter var et langt og hårdt seminar , der tydeligt 
bar præg af diskussionen om awaykortet.

Lørdag aften blev der hygget og festet med fans fra 
andre fanklubber fordelt over hele landet. 
Vores 3 Aarhus repræsentanter, Lisa, Chris og Hen-
rik, vandt i løbet af aftenen sikkert og i overlegen 
stil en øl pong dyst mod AaB support clubs tre 
repræsentanter. Det skulle vise sig ikke at blive 
sidste gang denne vinter, at Aarhus fik sat Aalborg 
på plads og henvist til andenpladsen.

Repræsentanter fra BK Frem Support har lavet en 
kort anderledes opsummering af seminaret og ikke 
mindst aftenens fest, hvor fans fra Nordsjælland 
angiveligt skulle have monteret tagrender på bor-
dene, så rødvinen kunne løbe frit. Videoen kan ses 
på fanklubbens Facebook profil.
 
Søndag var der generalforsamling i DFF. Set med 
Aarhus øjne var der en enkelt ændring i bestyrelsen. 
AGF Fanclubs repræsentant i bestyrelsen Henrik 
Andersen ønskede at stoppe og i stedet blev vores 
tidligere fankoordinator Chris Stegemejer Roliggaard 
valgt ind i bestyrelsen i DFF. AGF Fanclub er dermed 
stadig repræsenteret i bestyrelsen i DFF.

Herefter var der evaluering af seminaret, og slutte-
ligt blev der nedsat en arbejdsgruppe, der skulle stå 
for kampagnen #nejtilawaykort. 

Det var nogle trætte fans, som sagde farvel og på 
gensyn til hinanden efter en hektisk, men også 
hyggelig weekend i selskab med fans fra andre klub-
ber. Der blev budt på hyggelige drillerier, men også 
alvorlig snak ikke mindst om weekendens helt store 
emne - awaykortet.
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Indkaldelse til ekstraordinær general-
forsamling i AGF Fanclub Aarhus

Tid: Mandag d. 8. juni 2015 kl. 19.00
Sted: Atletion, Stadion allé 70, 8000 Aarhus C

Dagsordenen:
1) Valg af dirigent, referent og stemmetællere
2) Behandling af indkomne forslag
3) Valg af ny bestyrelse, såfremt bestyrelsen vælger at trække sig i utide 
4) Eventuelt

Der indkaldes til ekstraordinær generalforsamling med det formål at stemme om en 
ændring af fanklubbens formålsparagraf. De potentielle følgevirkninger af det planlagte 
"udekort/awaykort" for tilslutningen til fanklubbens udebaneture gør, at bestyrelsen 
finder det økonomisk uansvarligt fortsat at være forpligtet af foreningens formålspara-
graf til at arrangere ture til alle kampe. Det tilstræbes naturligvis stadig at gøre det, 
men der er behov for muligheden for ikke at gøre det, hvis tilslutningen ikke er til det. 
Da den ordinære generalforsamling først ligger i august, er der behov for en ekstra-
ordinær generalforsamling, så spørgsmålet kan afklares inden den nye sæson starter.

Der foreslås derfor en ændring af vedtægternes § 2, så stk. 6 udgår. Den nuværende § 
2 stk. 6 lyder således:
§ 2. Formål 
Stk. 6 Foreningen har i den forbindelse til formål at arrangere ture til fodboldkampe og 
øvrige arrangementer i fan-regi.

Bestyrelsen modtager gerne forslag til alternativ formulering af stykket, så det ikke 
behøver at udgå helt, hvis nogen skulle finde den løsning bedre. Disse skal i givet 
fald være bestyrelsen i hænde senest 2 uger før den ekstraordinære generalforsamling.

Mvh
Bestyrelsen
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Offensivt orienteret højre 
back med stor alsidighed  

Oskar Buur. Læg mærke 
til det navn, for det vil 
givetvis komme til at 
gjalde ud over NRGI Park 
inden længe. Mange er 
jer er formentlig stødt på 
navnet, når trupperne til 
efterårets reserveholds-
kampe er blevet offent-
liggjort eller i forbindelse 
med offentliggørelsen af 
truppen til træningslejren 
på La Manga. 

Af Anders Aakjær Nielsen

På trods af, at Oskar Buur er født i 1998, er han 
således i skrivende stund med ”de voksne” på 
træningslejr. Han er naturligvis med for at lære, 
men det er en klar indikator på, at han er en 
spiller, som AGF tror på, hvilket tildelingen af 
”Martin Jørgensens Talentpris”, som Oskar modtog 
i november, også er et tydeligt bevis på. Oskar er 
en fast del af U17-landsholdet og har i alt spillet 
16 U-landskampe (syv på U16-landsholdet og ni 
på U17-landsholdet). I de træningskampe, AGF 
har spillet i vinteropstarten, har Oskar spillet 
mindst en halvleg, bortset fra kampen mod det 
sammensatte LMC, hvor han ikke deltog. Oskars 
præstationer i kampene har medført roser fra flere 
sider. I kampen mod Viking skulle Oskar efter 
sigende endda have været en af holdets bedste.

Oskar har højre back som sin favoritposition, men 
er en meget alsidig spiller, der således besidder 
en stor fodboldintelligens. Ud over højre back 
kan Oskar efter eget udsagn spille højre midtbane, 
venstre back, venstre midtbane, central forsvar 
og central midtbane i prioriteret rækkefølge. 
Som sine største styrker fremhæver Oskar sin 
hurtighed, sine sparkefærdigheder og sin taktiske 
forståelse, mens venstrebenet er et udviklings-
område. Det samme gælder fysikken, da Oskar 
er lidt klejn i sammenligning med sine jævnald-
rende. Oskar er en offensivt orienteret spiller, 
der går med frem og bidrager til angrebsspillet, 
når muligheden byder sig. Indimellem scorer han 
også selv. I efterårets hjemmekamp mod Brøndby 
i U17-ligaen scorede Oskar fx det afgørende mål 
ved pludselig at tørre tre-fire mand og brage bol-
den i mål fra kanten af feltet. Oskars personlighed 
bliver beskrevet som stille og rolig - nærmest lidt 
genert, men til gengæld reflekterende over sit 
fodboldspil og med en stor vindermentalitet.  

Selvom Oskar egentlig har alderen til at spille i 
U17-ligaen har han i efteråret spillet flere kampe 
i U19-ligaen, og i foråret er han rykket perma-
nent op på U19-holdet, da talentet er så stort, at 
man fra AGF’s side har vurderet, at han ikke får 
udfordringer nok i U17-ligaen. Hvornår vi får ham 
at se på NRGI Park er svært at sige, men meget 
tyder på, at det kommer til at ske inden for en 
overskuelig fremtid.
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Fan Trust Aarhus 
indfører mobilbetaling

Fan Trust Aarhus vil gerne ramme så bredt, som det er muligt. Derfor udvider foreningen nu 
betalingsmulighederne til også at inkludere mobilbetaling – både for donationer og kontin-
gentbetaling.

Hidtil har det kun været muligt at donere penge og betale sit kontingent til Fan Trust Aarhus 
ved hjælp af indbetalingskort. Det er bøvlet for brugerne, og det koster på medlemsfronten. 
Det tager foreningen nu konsekvensen af og indfører betalingsmuligheden Swipp.
Swipp er en mobilbetalingsløsning, der administreres af langt de fleste banker i Danmark, 
hvilket betyder, at rigtig mange mennesker har adgang til Swipp.

”Fan Trust Aarhus er en forening for alle, og vi skal derfor være så alsidige og åbne som muligt. 
Derfor er det også vigtigt for os, at betalingen af især kontingenter skal gå rigtig glat. Det er 
blandt andet derfor, vi nu har oprettet en Swipp-konto, der gør det rigtig let at sende penge til 
os”, fortæller formanden for Fan Trust Aarhus, Mathias Rønn Waack-Möller.

Imponerende indsamling
Beslutningen om at indføre Swipp som betalingsmulighed kommer efter erfaringer i december, 
hvor Fan Trust Aarhus startede en pengeindsamling for at kunne købe aktier i Aarhus Elite A/S 
under dennes aktieemission. På bare fem dage lykkedes det at samle hele 3.700 kroner ind til 
aktiekøb. 
 
”Mens bestillingerne på donationer kom rigtig hurtigt, så kneb det med at få betalingerne til tiden 
– og dermed pengene – og det er klart, for der er arbejde i at skulle indtaste en masse numre fra 
et indbetalingskort i sin netbank. Med Swipp indtaster du bare et beløb og et telefonnummer og 
trykker send, og så er pengene på vej til os”, forklarer Mathias Rønn Waack-Möller, der uddyber:
 
”Når vi gerne vil samle folks penge ind, så skal vi også bestræbe os på at gøre det så let for dem, 
som vi overhovedet kan. Der, mener vi, er Swipp et skridt i den rigtige retning.”

Du kan læse meget mere om Fan Trust Aarhus, indmeldelsesprocedure og donationsmulig-
hederne på foreningens hjemmeside www.FANTRUSTAARHUS.dk
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Tarotkortene taler: Rykker vi op? 

AGF Fanclub Aarhus har 
haft kontakt til underver-
denen og fået lagt tarot-
kort af en vaskeægte 
heks.

Af Tom Bak Hansen
 
Ikke et sted langt ude i skoven men i en lille mørk 
lejlighed i Horsens møder jeg heksen. Jeg har 
skruet helt op for Disney fordommene og forven-
ter vorter, krum ryg og langt gråt hår, men døren 
åbnes af en kvinde først i fyrrene der på gebrokkent 
engelsk inviter mig indenfor. Jeg bemærker straks 
manglen på krum ryg og gråt hår; så har hun nok 
heller ikke vorter i ansigtet.

Heksen Evelina fra Rumænien
Hun har heller ikke kat i lejligheden, bemærker jeg. 
Der koger heller ikke en stort sort gryde på komfu-
ret. Der ser faktisk ret normalt ud.
Jeg spørger lidt ind til Evelinas baggrund, hvordan 
bliver man heks og sårn.

Evelina fortæller kort, at det er noget hendes fami-
lie altid har udøvet, at hun kan huske både hendes 
mor og mormor har lavet ”sorcery” eller trolddom, 
som vi nok vil oversætte det til. Det bliver, hvad 
jeg kan lokke ud af hende. Evelina fremstår for 
øvrigt som en helt almindelig østeuropæisk kvinde, 
langt mørkt hår, brune øjne og et venligt smil.

Tarotkort
Det at spå i kort er åbenbart hypermoderne, og 
nettet flyder over med forskellige sider, der gra-
tis hjælper dig igennem forskellige udfordringer. 

Disse styres af computere naturligvis og er i hvert 
tilfælde garanteret matematisk tilfældige. Evelina 
fortæller imens hun lægger flere og flere kort fra 
sig at hun mærker om det her kort ”vil tale” som 
hun udtrykker det. Jeg får – på vegne af AGF mod 
udveksling af visse oplysninger – lagt et situati-
onsoplæg på 5 kort.

Et såkaldt situationsoplæg består som nævnt af 
5 kort: spørgsmålet, årsagen, sagens kerne, løs-
ningen og udfaldet. Jeg bliver fortalt af Evalina, 
at jeg skal huske at være præcis, men at svarene 
altid er åbne for tolkning. Den tolkning kan man 
ofte selv tænke sig til, men andre gange kræver 
det fagfolk fortæller hun også.

”Enough with ze talkning” kurrer Evalina venligt 
og 5 kort er nu tilbage, lagt ud på bordet.

Spørgsmålet
Det helt store altoverskyggede tema for den her 
nedrykning må være: Hvorfor klarer AGF sig så 
dårligt i forhold til andre jyske klubber?

Kortet der bliver vendt er: Stokkenes konge.

Udnyt dine forskelle. 
"Jo mindre, du bekymrer dig om, hvad andre 
tænker om dig, jo mere vil du opleve dig selv som 
naturligt midtpunkt. Dit mod til at være forskellig 
fra andre giver dig styrke.” 
AGF skal altså turde være AGF frem for alt muligt 
andet spørger jeg?
”Yes, maybe” lyder det kryptisk fra Evalina.
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Årsag
De sportslige og økonomiske konsekvenser af vores 
deroute er åbenlys. Ligger der andet bag ved end 
dårligt management?
Kortet der bliver vendt er: Stokkenes es. 

Udtryk dig selv
"Din selvtillid hjælper dig til at finde kreative 
løsninger. Når du giver dig fuldt ud, kan du klare 
alt. Din tro på det, som du står for, sætter dig i 
stand til at flytte grænser. ”
Kan jeg tolke det som andet end et klart og run-
gende ja?
”No, not really, based on what you tell me” lyder 
det i mine ører ret klare svar.

Sagens kerne
Har vi også her fat i den del der skal opbygge AGF 
i femtiden?
Kortet der bliver vendt er: Stokkenes prinsesse.

Styr dine kræfter. 
"Din aktivitet og rastløshed betyder, at du har let 
ved at hidse dig op. Dit mod og din frygtløshed 
bringer dig i situationer, som andre går langt 
uden om. Når du kan styre disse kræfter, har du 
et meget stort potentiale”
Skal jeg forstå det sådan at den dag der kommer 
styr på alt, så har AGF en fremtid i toppen af dansk 
fodbold?
”You need to understand, that this is only one 
possibillty. Mayby your fortune can change in other 
ways first”, svarer Evalina

Løsningen
Er den hentydning så en del af løsningen??
Kortet der bliver vendt er: Sværdenes 9.

”Husk at tilgive dig selv! 
Ethvert menneskes værste mareridt er ofte perso-
nens egne bekymringer, evnen til at fokusere på 
egne fejltagelser. Det bedste du kan gøre er at 
indse, at du gør dit bedste! Alene af den grund 
fortjener du kærlighed!”

AGF er såmænd temmelig meget elsket allerede, 
ellers sad jeg ikke her. Mener kortene, at det hand-
ler om klubbens selvforståelse?

”That is one interpretation, yes. Another is the 
work with partners should be closer, optimized. If 
you understand this…” 

Evalina fortæller at det her handler meget om 
tolkningen og den løsning den spåede selv kan se 
i svarene, så det er lidt tricky at spå en hel fod-
boldklub. Det er også derfor, vi på råd af Evalina 
bringer den fulde ordlyd fra kortene.

Udfald
Og hvad så? Rykker AGF op igen?
Kortet der bliver vendt er: Mønternes 4

Er livet gået i stå? 
"Du ved, hvad du har, men ved ikke, hvad du får. 
Måske er det årsagen til, at du kan frygte foran-
dringer. Måske er du så optaget af at værne om 
fortiden, at du ikke har givet fremtiden en chance 
for at komme ind? ”
”This is no joke. You need to embrace the opor-
tunities you get. Now and in near future. Do 
not fear change”, maner Evalina nærmest.  For 
første gang under mit besøg i denne lille forstad 
til Horsens ser jeg noget i hende, der for alvor 
fortæller mig at hun mener det hun siger. Hendes 
øjne ”lyser” klart at det her, det er vigtigt da hun 
fortæller mig, at AGF nok skal klare sig. Det siger 
kortene i hvert fald, resten er op til os selv…

Lommefilosofi
På vej hjem i min gamle udrangerede Opel slår det 
mig at det her, er noget, som det såkaldte moder-
ne menneske bruger ret ofte. Faktisk er der en del 
af dem, man holder i kø med på motorvejen, som 
ligger kort, horoskoper og andet der kan ”se” ting 
for en. Jeg er skeptiker. Det er jeg også efter mit 
besøg hos heksen i Horsens. I hvert fald indtil det 
begynder at gå AGF godt på den store scene igen. 
Så vil jeg grave den her artikel frem og sige: Se, 
hvad sagde jeg … eller noget i den retning.
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Om lidt blir’ her stille...
Den danske nationalsport 
er truet. Frygten for at 
stemningen på dansk 
stadions vil forsvinde er 
mere aktuel end nogensin-
de. Sker dette vil det få 
uoverskuelige konsekven-
ser for økonomien og kva-
liteten i dansk fodbold.

Af Henrik Andersen 

Det var en gang i 1990 eller 1991, at min kam-
merat Lars omsider fik mig slæbt med på stadion. 
Der skulle en del overtalelse til, for i min verden 
var fodbold en sport med 22 tosser, der jagtede 
en bold.

Det var en speciel oplevelse, at sidde på den 
gamle langside ikke langt fra Det Hvide Brøl. 
Kampen husker jeg ikke og heller ikke, hvordan 
det gik, men jeg husker tydeligt, at jeg sang med 
på sangene - grinede af de gakkede tilråb og 
deltog i nogen af dem. Jeg var en lettere mand, 
da jeg forlod stadion. Det var en befrielse, at der 
trods alt var steder, hvor en voksen mand kunne 
råbe alverdens ukvemsord efter modspillere og 
dommere - med smil på læben - uden at nogen 
kiggede skævt til mig. Netop stemningen fik mig 
til at komme tilbage.

Senere tog Sanne med på stadion. Husker tydeligt, 
at hun engang sagde noget ala "det er ikke sik-
kert jeg vil tage med til så mange kampe i næste 
sæson, men kampene mod Brøndby skal jeg til. 
Der er så fed en stemning til de kampe." 

Indtil 2007 var udebane noget jeg besøgte lejlig-
hedsvis, og som regel kørte jeg selv. Men i 2007 
blev jeg medlem af fanklubben og deltog på min 
første udebanetur. Den gik til Lyngby med de 
legendariske pølser. Jeg blev fuldkommen ramt 
af den velkomst, som man fik, da man entrede 
bussen. Kun blandt venner og familie havde jeg 
oplevet samme uforbeholdne velkomst. Man var 
pludselig en del af en "fodboldfamilie". 

Siden har min niece og mine nevøer, samt deres 
forældre, været med ikke bare på hjemmebane 
men også udebane. Viborg away. FCK away. For 
blot at nævne nogle. 
Fælles for dem alle var det stemningen på stadion 
og samværet med andre fans, der lokkede. 

Det er selvfølgelig en interesse for fodbolden, der 
får folk på stadion, men jeg vil faktisk mene, at 
det er stemningen og samværet med andre fans, 
som får folk til at komme på stadion igen. Det der 
foregår på grønsværen, kan man opleve i TV, og 
kvaliteten kan man, uden at skulle betale ekstra, 
få bedre fra kampe i England og Spanien.
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I sommeren 2015 håber vi AGF fans selvfølgelig 
på en oprykning til superligaen. I sommeren 2015 
betyder et goddag til superligaen også et goddag 
til et awaykort. Et awaykort, der i alt sin enkelt-
hed går ud på, at hvis man vil følge sit hold på 
udebane fra udebanesektionen, så skal man lade 
sig registrere for at kunne komme ind.

Hvis min niece eller mine nevøer eller andre 
familiemedlemmer skulle lade sig registrere for at 
komme på udebane, så var de aldrig kommet med. 
De havde aldrig oplevet samværet på udebane 
turene. Konsekvensen af awaykortet er, at klub-
berne mister fans blandt familier og børn. 
Siden jeg begyndte at komme til fodbold, har jeg 
kun 3 gange følt mig utryg. En gang på hjemme-
bane i Aarhus blandt egne fans, hvilket et away-
kort ikke dæmmer op for. Anden gang på udebane 
i Brøndby, hvor det skyldtes vagternes opførsel, 
hvilket awaykortet heller ikke dæmmer op for. 
Tredje gang på udebane i Viborg, hvor der var en 
meget ond stemning blandt egne fans primært 
som følge af kampens vanvittige udvikling. Det 
endte dog godt i Viborg, men den onde stemning 
som følge af kampens udvikling ville et awaykort 
heller ikke kunne forhindre.

Divisionsforeningen, som lancerer awaykortet, er 
en interesseorganisation for klubberne herunder 
bl.a. AGF. Det er med andre ord bl.a. AGF, der har 
givet divisionsforeningen mandat til dette tiltag. 
Det AGF som nærmest skamroste os fans efter ind-
satsen i Horsens, er det samme AGF, der nu bakker 
op et awaykort for medrejsende fans. 

Konsekvensen af et awaykort er klar. Den linje, 
der skal føde nye stemningsskabere bliver kappet 
over. Rigtig mange fans siger nej til awaykortet 
og mange af dem kommer fra stemningsskaberne. 
Man vil ikke lade sig registrere. Konsekvensen er 
ingen opbakning, når AGF spiller på udebane. 

Konsekvensen af et tomt udebaneafsnit er dårligere 
stemning på hjemmebane. Forestil dig en hjemme-

kamp mod Brøndby uden fans i udebaneafsnittet. 
Stemningen er ikke den samme uden den vokale 
modstand. Se bare kampene i divisionen.

I Aarhus drejer foråret sig om at sikre oprykning. 
Forhåbentlig vil det lykkes, hvorefter der venter 
en sæson med kamp om overlevelse og etablering 
i superligaen, men man kan med rette frygte hvil-
ken betydning tomme udebanetribuner og dårlig 
stemning på hjemmebane får for planerne om en 
genrejsning af AGF, både sportsligt og økonomisk.

Men det er ikke kun AGF, der bliver ramt. Utallige 
gange har vi hørt TV-selskaberne rose stemnin-
gen på stadions. Stemningen er en væsentlig 
del af TV-produktet. Et godt stadionprodukt er 
ensbetydende med et godt TV-produkt. Det er en 
symbiose. 
Ingen, eller ringe, stemning er lig med et dår-
ligere produkt. Derved vil TV-selskaberne ikke 
give det samme beløb for TV-rettighederne, som 
tilfældet er i dag. 
Konsekvens af awaykortet er færre TV-penge til 
klubberne.

Sponsorerne vil sikkert heller ikke bryde sig om 
foldboldkampe med ringe stemning.
Men den manglende stemning får desuden færre 
til at komme på stadion. Den får færre til at tegne 
sæsonkort. Sponsorerne får dårligere eksponering. 
Konsekvens af awaykortet er færre sponsorpenge.
Konsekvens af awaykortet er færre billetindtægter.

Færre indtægter er ensbetydende med færre 
profiler og dermed et dårligere produkt også på 
grønsværen. Det er en ond spiral.

Det eneste, som kan forhindre den onde spiral 
med faldende indtægter fra TV, sponsorer og tilsku-
ere, er sportslig succes. Men ikke alle klubber kan 
have sportslig succes. 

Spørgsmålet er så - hvem ender med sorteper?
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Sammenhold
Foto: Jesper Zacho Elgaard
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17/12 2014
Endnu en aktieemission, lidt over 50 millioner i 
kassen. Og hvad så??? Ledelsen har travlt med at 
lade være med at bruge pengene i pressen - og det 
er en god ting. AGF og folkene bag emissionen har 
igen vist et sælgergen af en anden verden. Det er 
lettere absurd at en divisionsklub lige stamper så 
mange penge op af jorden på ingen tid. Men, hey, 
vi er AGF og ikke bare en eller anden kujonfusion. 
Jeg ved ikke hvorfor, jeg er så tryg ved ledelsen 
for tiden, men der bliver handlet og ageret fuldt 
forventeligt i de situationer, jeg som tilhænger 
kan støve op. Signalerne fra direktionsgange er 
ikke brandpanik hver gang telefonen ringer eller 
en tilfældig journalistpraktikant stikker uldsokken 
op i femøren på den første, der vælter ud af døren 
med spørgsmålet: ”Nå, hvordan går det så??” Nej, 
det virker velorganiseret, det der foregår derude 
for enden af Stadion Allé i denne tid. Tak for 
det!!!

23/12 2014
Der sker ikke en skid om vinteren... FORKERT!!!!!

Denne vinter er transfervinduet i 1. division selv-
følgelig interessant. Viborg har allerede hentet et 
stort skideskur, hvis man kan kalde en 21 årig gut 
på 185 cm det. Foreløbigt er det eneste jeg kan 
få ud af den nyhed noget i retning af, at så slog 
den onde kloningsplan mellem Jeppe Curth og 4 
liter vækstfremmer alligevel fejl!! HA!!!! Ham, 
Gero, siger svenskerne vi skal holde øje med. Er 
det Jønsson eller Bjørdal der skal stoppe ham?

Ja og så er der jo Lyngby. Sponsortur, horehus, 
hænge folk ud offentligt for det og senest spritny 
ledelse i klubben!!! Hold nu kæft jeg skal have 
købt nogle flere popcorn, det her drama er slet, 
slet ikke slut endnu!!!!! Er det for øvrigt nu, det 
er smart at prøve at forudse et sportsligt kollaps i 
foråret for dem??? Nej?? Nå, øv!! Det må jeg hel-
lere lade være med så...;) 

19/1 2015
Morten Nordstrand, jamen så siger vi da mange 
tak!!!!!!!!!! Lidt aldrende, slidt og skadesplaget….
tja måske ikke det match vi sådan for alvor får en 
vis gejst ud af, men en bundsolid løsning der nok 
skal banke læderet i kassen, så vi husker han er 
ham. Hvis han ikke går i stykker sådan AGF-style 
inden han får losset til en bold for alvor.

Daniel A. Pedersen. Her ved jeg ikke så meget 
om, andet end at Wieghorst kender ham fra U 
landsholdet og det er vel godt nok, tænker jeg. 
Det er så godt nok først fra sommer – så kan vi vel 
handle med en af de andre midtbanespillere vi har 
er mit første indskud. Men det må vi se. Jeg er i 
hvert fald ikke utilfreds med tilgangen.

24/1 2015
Testkampe: Noget de fleste AGF fans frygter at 
høre en spiler har mistet førligheden i.

I går spillede vi en kamp mod de forsvarende dan-
ske mestre. Den må siges at rangere i kategorien 
godkendt, og for Kim Aabech: Outstanding! Fuck 
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hvor skal vi bare have lukket det transfervindue i 
en fart. Det trækker af helvede til. Og nej: Josta 
Dladla er I-K-K-E på vej tilbage til De Hviiee.

31/1 2015
Endnu en testkamp imod en nærmest endnu mæg-
tigere modstander end AAB i sidste uge: Ojjer!!!! 
På ujebane.

Men vi vandt og Jeppe K. scorede. Det havde han 
egentligt også sagt, han ville, så det er i orden.  
Lige nu grubler jeg stadig over en eller anden rig 
oliemagnat kommer i tanke om, at Kim Aabech 
skal have en kontrakt og et pas til et kalifat, et 
sted varmere end her…… 

5/2 2015
Transfervinduet smækkede i, som kun en fornær-
met Silkeborg tøjte….øøøøh direktør kan smække 
døren i over nallerne på en gentleman af en 
bejler, der kun har sagt én ting forkert. Vi fik kun 
Nordstrand ind og Daniel A. kommer så først til 
sommer. Et er at klubberne ikke kunne blive enige, 
men formatet, de herrer direktører??? Hvor blev 
det af?? Det er sgu i orden der handles og for-
handles, og det må altså være en del af en sådan 
forhandling, at der er en risiko for man ikke bliver 
enige her og nu. Den retorik der er blevet smidt i 
pressen fra begge sider er ikke værdig for nogen af 
klubberne – hverken på den ene eller anden måde.  
Det Silkeborg nu har fået ud af at det her er en 
lettere skuffet spiller der skal rende rundt og være 
lidt i vejen frem mod skiftet og har fået samtlige 
fem hardcore SIF tilhængere på nakken…

15/2 2015
Efter en mildest talt kaotisk start på træningslej-
ren i Hamborg Lufthavn med strejke und alles har 
drengene allerede fået den første omgang læster-
lige klø i Spanien. Senere i dag venter endnu en 
kamp der kan sætte markering for hvor vi er pt. 

Ifølge den første kamp bør vi sælge Læderbjørnen 
– eller sætte ham ud til storskrald hurtigst muligt. 
Det er ikke den betragtning jeg personligt synes 
er rigtig. Læderbjørnen er lige kommet tilbage 
efter en lang skadesperiode og har oven i købet 
været sygdomsramt her i opstarten. Skulle vi nu 
ikke liiiiiiige lade ham få styr på fysikken og 
komme ordentligt i gang inden der går pøbelstem-
ning i at finde syndebukke???

Jeg fornemmer for øvrigt en voldsom usikkerhed 
i fankulturen omkring vores niveau og det er helt 
forståeligt, for vi skal bare op igen i første hug. 
Men der sker også voldsomt mange ting lige nu.

Der er det her famøse awaykort som jeg på ingen 
måde kan bifalde. Hvorfor skal helt almindelige 
normale mennesker registreres i sikkerhedens hel-
lige navn??? Hvad er formålet med at dig eller 
mig står der, således en fedladen vagt kan lege 
weekendpanser og afvise hvem han nu lige har 
lyst til den dag med henvisning til ”mulige sik-
kerhedsrisici”, fordi du ligner en bølle i tøjet den 
dag. De folk der praktisk skal håndtere det her er 
på ingen måde deres opgave voksen. Det er set 
mere end én gang, at det IKKE er bøller der bort-
vises men almindelige tilhængere vagterne formår 
at hidse op. De hændelser og erfaringer alle andre 
europæiske ligaer har med det her, fortæller at det 
koster tilskuere, mange tilskuere og dermed koster 
det klubberne penge!!! Se på Polen….. Der er 
kortet droppet igen. Hvornår vågner klubberne op 
til normal IQ og indser, at vi skal finde vores eget 
system, i fællesskab uden at den ene part mener 
at vide hvad der bedst for den anden?

Hvis man tror det afhjælper de problemer sikker-
hedsfolk har på stadion med enkeltpersoner – det 
er jo ikke flertallet i awayafsnittet, der kommer 
for at lave uro og ballade – så tager man fejl. Det 
første der kommer til at ske er, at uroen flytter 
ud på neutrale fans afsnit. Man bliver ikke bedre 
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til at spotte de folk man vil af med, ved at vide 
hvem resten er. Man skal sætte sig mere ned, og 
tale med dem der kommer hver gang. Men det er 
nok for meget forlangt. Flertallet har ikke en skid 
at skjule, og netop DERFOR er jeg imod at de skal 
registreres. 

Mit simple forslag er at der skal flere spottere på 
tur. Gør som alle andre steder i Europa. Sæt folk 
foran tribunerne der holder øje med de hændelser 
klubberne vil af med og bland resten af os uden 

om. Det kan der sagtens findes frivillige/kameraer 
til, ligesom I kan finde frivillige til at sælge øl og 
pølser. Når disse frivillige ser noget som er ”over 
stregen” kontakter de nærmeste vagt, som tager 
stilling til om der skal ske noget.

Hvor indviklet ønsker klubberne egentlig at gøre 
det her????

Lange scorede et flot mål på træningslejren, nogle stykker af dem vil vi gerne se fra ham i 
forårets kampe. Foto: Jesper Zacho Elgaard
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Stjernerne er med AGF

Fæstningen har konsulte-
ret en astrolog for at få 
et bud på det kommende 
år.  Og det lover godt: sik-
ker oprykning, nyt stadion 
og et bedre forhold til os 
fans er nogle af de posi-
tive ting, vi kan vente os.

Af Lars Gulbrandsen, Guller

Vi ser frem til et meget spændende forår. Rykker 
vi op? Vil Morten Wieghorsts ideer lykkes? Bliver 
Nordstrand en succes? Hvad med økonomien? 
Hvor meget bliver der skiftet ud i truppen til som-
mer? Og så videre...
Hvis man skal tro astrologien,  går vi som AGF fans 
et rigtig godt år i møde i 2015.
 
Men lad os starte med NewAstros korte og kon-
tante analyse af AGF's  personlighed.  Vores klub 
bliver beskrevet som sangvinsk (optimistisk, sorg-
løs): "tager tingene for let, kan ikke lide at være 
for forpligtiget og derfor stikker af, når du er under 
pres". Det er vist meget godt ramt.

Generelt om 2015 hedder det: "Det kommende 
år er interessant. Ofte sker der en del uforudsete 
begivenheder. I perioder har du decideret held. 
Som helhed er du optimistisk, og ser friskt på livet, 
måske efter en periode med stilstand eller pessi-
misme". Det lyder da godt.

AGF
Progressivt horoskop

19. januar 2015

Placidus huse

© AstroScan

Den med stilstand og pessimisme kender vi jo 
alt for godt. Konklusionen af horoskopet siger 
også: "Du ønsker i stigende grad at få tingene sat 
på plads, strukturere dit liv, men samtidig vise en 
ny form for identitet overfor andre. Du føler dig 
mere frisk på livet. Gamle bindinger er ved at blive 
opløst, hvorved du føler dig friere og kan handle 
mere utvunget".

Det tyder da på, at det nye AGF faktisk er nyt. Fri 
af tidligere tiders indavl og besynderlige selvfor-
ståelse.

Mere om 2015: ”Fra januar til november er der 
mulighed for at noget, som du har arbejdet seriøst 
på gennem længere tid, kan blive færdig, opfyldes 
eller afklares. Tiden er en modningsperiode for dig, 
samtidig en periode med en god ansvarsfølelse. En 
tid, hvor flere ting kan falde på plads. Også en tid, 
hvor du kan tage tingene, som de kommer. Perio-
den virker generelt stabiliserende”.
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Det kan simpelthen ikke gå galt. Fremgang i 
anden potens. Lad os så komme i gang med resten 
af sæsonen.
Ifølge planeterne bliver starten på forårets kampe 
nervøs og stressende. 
Ja for pokker. Det er den da altid; det behøver 
man ikke kigge på Jupiters placering i dyrekred-
sen for at vide. Men heldigvis synes klubbens bed-
ste periode i 2015 at være fra ca. 20/4 og et par 
måneder frem, netop som sæsonen kulminerer.

En grafisk fremstilling af året:
19/1-19/2     *******
20/2-21/3     ***************
21/3-20/4     ***********
21/4-21/5     ***************
21/5-20/6     ***************
21/6-20/7     *************
21/7-20/8     *************
21/8-20/9     *************
21/9-20/10   *************
21/10-20/11 *************
21/11-20/12 ***********
21/12-20/1   *********

Så en god måned i sæsonforberedelsen i februar/
marts, et lille dyk ned i sæsonstarten i planeter-
nes velvilje, men så buldrer vi bare derud af, når 
oprykningen skal hentes hjem i april og maj. 
Efteråret i superligaen virker stabilt godt, plane-
terne tyder på, at vi nok skal etablere os i den 
bedste række.
Det ser rigtig godt ud. Læg mærke til, at som-
meren, dermed transfervinduet, ser fin ud. Vi 
har en del kontraktudløb, men derfor er der også 
muligheder for at trimme truppen til superligaen.

Så kan det vel ikke blive meget bedre?
Jo, det kan det godt. For astrologien siger om 
boligforhold, at ”Alt tyder på, at du vil flytte. Eller 
foretage kraftige ændringer i måden, du indretter 
dig på.” og der tilføjes: ”Du er ikke tilfreds med dit 
hjem. ” og ”.. du skal gøre noget ved din bolig. Du 
skal forbedre den, eller renovere en del”.

Så der sker simpelthen en ombygning af byens 
stadion, eller måske bare nye termoruder på 
Fredensvang, nyt motionsrum eller nyt græs på 
Stadion, hvem ved?

Men hvad med økonomien tænker man jo…
Nu kom der heldigvis kugler i kassen ved bør-
semissionen, men det ser ikke specielt god ud. 
Det havde nok også undret. Newastro får ned fra 
planeterne at ”Du har en vanskelig økonomi, med 
mindre at du i forvejen har mange ressourcer, som 
du nu kan bruge af”.

Et vigtigt transfervindue følger efter den sikre opryk-
ning. Her skal der ikke kloges på hverken konkrete 
spillere ind og ud eller hvilke positioner på banen, 
der skal styrkes. Vi kigger udelukkende på planetenes 
positioner for AGF: ”Tiden omkring juni 2015 er gene-
relt heldig og især for initiativ, oplevelser af spæn-
dende art, sport, konkurrence….”  Om juli hedder 
det: ”Tiden omkring juli 2015 er generelt heldig og 
især for erhverv, ære, fremgang og økonomi”. Faktisk 
bliver de efterfølgende efterårsmåneder betegnet 
som generelt heldige. Planeterne peger med andre 
ord på en succesfuld tilbagevenden til Superligaen.

Vi fans kan nogen gange have en oplevelse af, at 
klubben er ret ligeglad med os. Her er der måske en 
forandring i vente. I afsnittet om, hvad der optager 
AGF i 2015, står der: ”Inden for det kommende år 
vil din bevidsthed omkring, hvordan du virker på 
andre mennesker stige meget, ligeledes hvordan du 
har det med andre. Du føler en trang eller drift til 
mere at være sammen med såvel én som andre.”

Så AGF bliver simpelthen interesseret i andre men-
nesker? Glimrende.

Hvis man ikke troede på astrologi før, så var 
måske et godt tidspunkt at starte nu. Der er ingen 
tvivl om, at planeterne er særdeles gavmilde over 
for AGF i 2015. Spørgsmålet er bare, om vi kan tro 
på planeterne. Vi får at se om et år.

Jeg ved ikke, om jeg tror. Men jeg håber!
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Den 15. marts er ventetiden slut. Så bliver det alvor. 
Så er det regnskabets time. Der venter en vanvittig 
april og måske et brag af en oprykningskamp i maj.

Marts ligger ”blødt ud”, men det gør ikke starten på foråret mindre vigtig. En god 
start kan blive alt afgørende for, hvordan resten af foråret bliver, men uanet startens 
vigtighed, så kan vi ikke undlade at løfte gardinet lidt og kigge ind i april.

April måned ser nemlig vildt spændende ud. Her venter der traditionsrige opgør og 
forhåbentlig også topopgør mod bl.a. Vendsyssel, Horsens, Viborg og Vejle 

Horsens away sidste år var en forrygende oplevelse i en fantastisk kulisse. 
Se denne QR-kode:
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Forventningens glæde 
eller...



Efter Horsens away venter hvad der kan vise sig, at blive en af forårets vigtigste 
kampe når vi hjemme tager imod Viborg. Det kunne bare være så lækkert hvis en flok 
sponsorer går sammen om at betale for mobiltribuner, så vi kan skabe en kulisse som 
Lyngby i efteråret.

Runden derefter vil lårde Vejle med sikkerhed bliver skrålet ud over Nørreskoven. Vejle 
skal indtages, belejres og besejres. Vi har dog tidligere haft det svært i Vejle, men med 
massiv århusiansk opbakning skal drengene føres frem til sejr og forhåbentlig endnu et 
skridt mod superligaen. Mon ikke alle i Vejle har samme efternavn:

Efter en vanvittig april venter en maj, hvor det hele skal afgøres. Måske bliver opryk-
ningen først afgjort i sidste eller i næstsidste runde, hvor turen går til Lyngby. De 
legendariske Lyngby pølser må dog vige pladsen for vigtigheden af denne kamp. Måske 
vi denne dag kan synge samme strofer som 8 år tidligere i Kolding.
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Drømmen
Det startede totalt kik-
set. Jeg havde bestilt en 
kande the, og den gode 
tjener havde taget 2 glas 
med vand og isterninger 
med til theen og stillet 
det på bordet. Problemet 
var bare at Marcus Sol-
berg ikke kunne lide the, 
så han kunne få lov til 
at drikke vandet med de 
snart smeltede isternin-
ger, fordi jeg skulle være 
smart i en vending og 
bestille drikkevarer inden 
han kom.

Af Mariam ”Maddy” Tizar

Så skide flot Maddy. Cafeen havde ellers de smuk-
keste rammer med dæmpet belysning, god varme, 
og jeg kunne høre at gæsterne var i et godt 
humør. Det hjalp lidt på mit humør. Dagen for mit 
vedkommende havde allerede været fuld af tumult 
inden mit interview med Marcus Solberg, jeg var 
gået ind i diverse døre i min lejlighed, tabt et 
glas på min fod og formået at vende min bluse 
forkert, inden jeg skulle ud af døren, jeg havde 
også sovet længe nemlig helt til klokken 10, så 
måske var det grunden til min forvirrede tilstand.  
Jeg havde ikke kunne finde min bog med mine 
interviewspørgsmål, så jeg havde været nødt til 

at skrive det på et lineret A4 papir, som jeg så var 
kommet til at krølle inden det røg ned i lommen 
på min jakke. Jeg håbede, at han ikke forventede 
en smart journalist type med smart hår og spon-
soreret kuglepen, for det var jeg i hvert fald ikke 
her til formiddag. 

Jeg fik også gjort interviewet mere kikset, da jeg 
kom til at forveksle hans barndomsklub Hjorts-
høj- Egå med Hinnerup IF. Så jeg havde rigtig 
sat den forkerte stemning, men i det mindste 
hyggede pigerne sig, som sad lige bag ved Marcus 
Solberg. De smilede og kiggede i hans retning, og 
snakkede ekstra højt. Måske vidste de, at han var 
single og tænkte, at de skulle redde mit interview 
ved at prøve på at fange noget opmærksomhed. 
Det kunne ellers være blevet en sjov artikel. ”Mar-
cus Solberg scoret af to piger på en cafe under et 
interview”, det kunne være overskriften, men selv 
som jeg sad foran ham og nød tanken om at skrive 
sådan en sjov artikel, sagde han noget som fan-
gede mig. Han sagde: ”Det var lidt hårdt at skulle 
performe hver gang”. Jeg kom til at tænke på mig 
selv. Nu skulle der skrives endnu en artikel, og 
den skulle være bedre end den anden eller i hvert 
fald lige så god. Jeg smed hurtigt tanken om mig 
selv på gulvet, for hvad med Marcus Solberg? Det 
måtte også være svært at skulle give sit bedste 
hver gang til træning og kamp, men det er jo det, 
der forventes, ikke? Vi får en succes oplevelse, og 
så forventes det at denne oplevelse skulle kunne 
gentages. 

Fodboldspillere har et mentalt pres, der hedder: 
Perform på sammen måde som sidst, det var godt. 
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Skuespillere, politikere, lærere og studerende kan 
øve sig på sin optræden eller perform. De kan gøre 
det i det skjulte og vise deres bedste bud, når det 
er blevet tid til det, men kan fodboldspillere det? 
Finten eller målskuddet kan ikke gentages, hvis 
situationen ikke er det samme, men alligevel for-
ventes det af dem. Hvad sker der så når forvent-
ningerne ikke bliver opfyldt eller situationen ikke 
opstår, så succesoplevelsen genleves? Eller når 
ens interview kikser og spørgsmålene er dårlige? 
Giver jeg eller fodboldspilleren op? Nej, ikke hvis 
dit navn er Marcus Solberg. ”Drømmen er at spille 
fodbold”, Det var hans svar, da jeg spurgte til om 
han havde en fremtidsdrøm. Det var ikke et ønske 
om at spille i en udenlandsk klub, være læge 
eller blive mesterkok i fremtiden.  Han ville bare 
ønske, at han kunne spille fodbold igen. Dette 
kunne lyde som et simpelt ønske for nogen, eller 
måske en forventning fra andre om at dette er en 
selvfølge. Her på cafeen sidder en fodboldspiller 
med et simpelt men stort og dyrebart ønske om at 
spille fodbold.  Skader og nedture har været med 
til at holde hans humør nede og hele tiden teste 

ham mentalt og fysisk. Han har aldrig overvejet at 
smide håndklædet i ringen. ”Nu er jeg skadet, og 
det kan jeg ikke gøre noget ved, men det jeg kan 
gøre noget ved, er at forbedre mig fysisk”, han 
mener, at vi skal dreje alt det negative til noget 
positivt. Han kan ikke spille en fodboldkamp og 
give fansene et rush, få træneren til at holde 
vejret eller sine medspillere til at juble over et 
mål. Det er alle negative ting, og hvad gør Marcus 
Solberg, han vender det til, at han kan forbedre 
sin styrke nu. Han tænker ikke på fremtidens 
drømme eller håb, han arbejder i nutiden. I dag. 
Hans drøm er simpel, men alligevel så kraftig, at 
alle burde overveje meningen i den. Hvor mange 
gange kan vi ikke fortabe os i fremtidens drømme 
eller fortidens begivenheder? Hvor mange husker 
at arbejdet, der kommer til at påvirke fremtiden 
og forbedre fortiden, skal laves i dag. Nutiden. 
Nogen kunne tænke, at Marcus Solberg er bange 
for at gætte på fremtiden, at han er bange for at 
sætte sig store drømme og forhåbninger. Jeg ser 
det anderledes. Hans simple drøm er i virkelighe-
den den største drøm en fodboldspiller kan have. 
Det er det enkelte i drømmen, der gør den stor. 
Han har grunde til at smide fodboldevnerne væk 
og koncentrere sig om sit skolearbejde, men han 
giver ikke op. 

Kunne vi ikke lære af dette? Når jeg mener vi, er 
det os fans, jeg nævner. Burde vi ikke lade Marcus 
Solbergs viljestyrke smitte af på os, og ikke lade 
os give op, selv når modgangen er så stor, at der 
kun kan ses en udgang – at give op. Lad os sætte 
os et simpelt men dyrebart og stort ønske ligesom 
Marcus Solberg. Her kunne ønsket være: Fodbold-
spil. Lad os se alle former for spil, og lad os ikke 
have en forventning om at se den samme tackling 
eller det samme mål, som før i tiden førte til sejr. 
Hvis vi taber, så lad os vende det til det positive, 
som Marcus Solberg gør det. Hvis vi vinder, så er 
det en drøm i opfyldelse, men den største drøm, 
det er at se fodboldspillere som Marcus Solberg 
udleve deres drøm ved at spille fodbold.        

36

Hulk i aktion med Horsens,
mon det snart sker igen?
Foto: Jesper Zacho Elgaard
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Fair Fans Cup 2015 i Nørresundby

Kvalifikationsstævnet i Århus:

Det hele startede i Århus 
til AGF-fanklubs kval. 
stævne d. 10 januar 2015, 
det startede ud med en 
dårlig første kamp, hvor 
vi kun vandt 1-0, men der-
efter blev spillet bedre og 
bedre og vi kom stille og 
roligt igennem gruppespil-
let uden besvær og endte 
i semifinalen, hvor vi slog 
Nysir/Youngsters. Finalen 
blev spillet mod Grottens 
vogtere, som vi slog med 
overbevisende 5-1, dermed 
var både vi og Grottens 
vogtere klar til Fair Fans 
Cup i Nørresundby.

Af Daniel Mortensen, FC Turtle

Fair Fans Cup 07/02-2015:
Til stævnet i Nørresundby havde AGF fanclub 
3 hold med, Grottens vogtere som blev nr.2 
til kval stævnet, FC Turtle som vandt, og så 
havde Team Scandinavianbook fået wildcard, 
da de vandt Fair Fans Cup 2014. 

Indledende Pulje:
Da vi (FC Turtle) ankom til Nørresundby idrætscen-
ter, kunne man rigtig mærke den gode stemning, 
der var imellem fanklubberne, hvor snakken gik 
på tværs. Det var et rigtig fedt idrætscenter med 
meget gode faciliteter. Mellem klokken 11-12.30 
spillede vi vores 3 Indledende puljekampe i hal 1, 
de to andre AGF hold spillede i hal 2, så dem fik 
vi ikke set i de indledende puljer, da vi samtidig 
spillede lige op af hinanden. Det startede mod Den 
gule fare (Horsens), hvor vi vandt 10-0, det blev 
ikke en kamp, hvor vi fik spillet ordentligt sam-
men, det var en kamp, hvor vi scorede mål meget 
hurtigt, efter vi havde erobret bolden, men vi var 
ligesom i gang med en storsejr. Næste kamp blev 
spillet mod The Crazy Reds 2 (Vejle), der var lidt 
startproblemer i kampen, og efter 5 minutter var 
vi kun foran med 2-0, men de sidste 3 minutter 
gik det stærkt, og vi fik scoret 5 mål, så vi vandt 
7-0, igen uden at få spillet ordentligt i gang, men 
sejren var der. Den 3. kamp var mod det stærkeste 
hold fra vores pulje, De røde hunde (AAB), det blev 
en kamp, hvor det var tydeligt, at vi i de første to 
kampe ikke havde spillet ret meget sammen, men 
bare scoret en masse mål. Det var en svær kamp, 
hvor vi hele tiden var bagud og ikke kunne få tin-
gene til at fungere, og vi endte med at tabe kam-
pen 5-3, det vil sige, at vi kun blev nr. 2 i puljen, 
med en målscore på 20-5. Grottens Vogtere blev nr. 
1 i deres indledende pulje med en overbevisende 
målscore på 15-2. Team Scandinavianbook blev 
ligeledes suveræn nr. 1 i deres indledende pulje 
med en målscore på 22-1.
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Knald eller fald kampe: 
Grottens Vogtere spillede den første 1/8 finale, 
og der mødte de Jyllands Rubin (FCM), hvor de 
spillede en fin kamp, men uden at imponere helt 
vildt vandt de 4-1 og var dermed klar til 1/4 fina-
len, hvor de ville løbe ind i os (FC Turtle), hvis 
vi vandt vores 1/8 dels finale. FC Turtle var i 1/8 
finalen oppe imod Team Thomas Røll (Sønderjy-
ske), og efter nederlaget i den sidste puljekamp 
var der lidt nerver på før kampen, da det nu var 
knald eller fald kampe, så krævede det, at vi løf-
tede vores spil. Vi spillede en ok kamp og vandt 
5-3 og var dermed videre til 1/4 finalen. Derefter 
manglede vi Team Scandinavianbook, som i deres 
1/8 finale skulle spille imod 100% hest (RFC), de 
kørte en stensikker sejr hjem på 7-0 og var der-
med klar til 1/4 finalen. 

Den første 1/4 finale Stod mellem os (Fc Turtle) 
og Grottens Vogtere (finalen fra kval-stævnet), 
det startede med, at vi kom planmæssigt foran. 
Men Grottens Vogtere ville det anderledes og kom 
flot tilbage i kampen, men vi trak det længste 
strå til sidst og vandt 4-3. Derefter skulle Team 
Scandinavianbook spille 1/4 finale mod AaB Fat-
Boys, en kamp som startede rigtig godt, og de 

kom foran 3-0, men desværre fik FatBoys kæmpet 
sig tilbage i kampen og fik udlignet til 3-3, derfor 
måtte kampen ud i forlænget spilletid, hvor Fat-
Boys desværre trak det længste strå. 

Så var vi ved at være klar til semifinalerne. Den 
første stod mellem os og AaB Fatboys, det blev en 
rigtig spændende kamp, hvor spillet bølgede lidt 
frem og tilbage. Vi kom foran 1-0, men lidt efter 
fik de udlignet og den stilling varede nogle minut-
ter, med 1 minut igen fik jeg desværre en meget 
tynd udvisning, så vi var i undertal til næste mål, 
og der burde FatBoys nok bare have spillet bolden 
lang tid rundt og ventet med at score, men helt 
klogt spillede de ikke og scorede med et halvt 
minut igen til 2-1, og så var vi fuldtallige det 
sidste halve minut, og 10 sekunder før tid fik vi 
udlignet til 2-2, så kampen måtte ud i forlænget 
spilletid med FatBoys på bolden. De skød på mål, 
men den blev reddet af vores bagerste mand, og 
den røg så tilbage ud i siden til en FatBoy, men 
der fik vi presset ham, så han mistede bolden, og 
jeg slog bolden op til en af medspillerne, hvor 
han så fik prikket den videre til en anden medspil-
ler, som kunne sparke bolden i mål til stor jubel 
for os, dermed var vi i finalen. 

Den anden semifinale stod mellem De Røde Hunde 
og SIFosis 1 (Silkeborg), det var også en rigtig 
spændende kamp, som endte 2-1 til De Røde 
Hunde, der dermed sikrede sig en plads i finalen.

Finalen:
Så var vi ved at være klar til finalen, hvor vi havde 
revanche til gode fra gruppespillet, her tabte vi 
netop til De Røde Hunde, så det var et nervøst 
hold, der gik ind til finalen, men med troen på at 
vi kunne vinde. Kampen startede også lidt nervøst, 
og AaB kom foran 1-0, hvor vi så fik udlignet lidt 
efter, der gik et par minutter uden, at der blev sco-
ret. Men så kom AaB desværre foran 2-1, og der var 
halvanden minut igen, i vores efterfølgende angreb 
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spillede vi meget tålmodigt, og med 45 sekunder 
igen fik vi et straffe, da målmanden valgte at tage 
hånden til hjælp, og der blev scoret sikkert på det 
straffe, så nu stod der 2-2, og vi skulle ned og stå 
godt i forsvaret. Det gjorde vi, og kampen måtte 
endnu engang ud i forlænget spilletid, hvor De 
Røde Hunde var på bolden først og havde mulighe-
den for at afgøre det, men endnu engang stod vi 
godt defensivt, og de formåede ikke at score. Så vi 
kom i angreb og spillede den rundt, og til sidst fik 
vi spillet den ud i den ene side, hvor Rune afgjorde 
ballet og sparkede bolden sikkert i mål til stor 
jubel for os, og tilskuerne i hallen, det var vist kun 
AaBs egne tilskuere og hold, der holdte med dem 
i finalen, de andre klubber, der så finalen, var på 
vores side, FANTASTISK. 
Bronze kampen blev vundet af FatBoys. 

Top 3: 
1. FC Turtle
2. De Røde Hunde
3. FatBoys

Samtidig så var der også en tabe finale, hvor 
turneringens 2 dårligste hold mødte hinanden 
om, hvem der skulle blive det ultimative dårligste 
hold, her mødte Jyllands Rubin og Den Gule Fare 
hinanden, hvor Den Gule Fare vandt, og dermed 
sørgede de for, at det dårligste hold var Jyllands 
Rubin☺. 

Vi kom efter stævnet ud til festen og blev hædret 
og fik vores medaljer og pokaler. 

Til sidst tak for opbakningen til de par AGFere, 
der havde taget turen op for at se og heppe på 
AGF Fanclubs hold, det var rigtig fedt. Til slut vil 
jeg sige det var en rigtig god dag deroppe, og så 
kan vi kalde os for Danmarks Mestre for Fans 2015 
-  det er jo fantastisk☺. AGF<3
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Vesterport 3, 4. sal
8000 Århus C
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Lyden af Århus...
Hadsten
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Ebeltoft

Skanderborg

107.9

106.5
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94.6

– støtter den lokale sport, 
og den lokale fanklub... Lyt med!
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Klumme tre:

Rykker vi op i Superligaen 
??? … er det eneste vi 
tænker på som gf-fans i 
øjeblikket.

Mit bedste bud til AGF: Sats mere på præstati-
onsspillere med:
+ ærgerrighed & + ville det + sammenhold & - 
selvfed & - forkælet & - egoistisk
Vi har alle en mening om, hvordan GF skal 
vinde kampene og hente de seks point, som 
vi er efter Viborg & Lyngby. Lyngby er svagere 
efter en bytur, og Viborg er stærkere m. ½ 
mio-spiller.
Men hvad virker bedst? 

Af Sportspsykolog & Journalist Finn Bech-Nielsen

Der findes ikke en sikker opskrift på at vinde en 
fodboldkamp. Heldigvis kan du sige.Så ville det 
være kedeligt at gå til fodbold. I denne klumme 
vil jeg tage dig med på en opdagelsesrejse ud til 
forskellige bjergtoppe på fænomenet: ” at vinde 
en fodboldkamp”. Fodbold som jo også oprindelig 
blev opfundet som to byers kamp om en bold i 
England.Jeg har ledt og ledt efter svarene på, 
hvordan kunne det ske nu igen, at vi rykkede ud 
af superligaen, og hvordan kommer vi tilbage igen 
til den bedste række.

I forbindelse med den store mindehøjtidelighed i 
dag på Rådhuspladsen i Århus sammen med 2000 
andre mennesker efter det frygtelige terrorangreb 
i København talte jeg kort med Mogens, gift med 

den nye ejer af pølsevognen på Rådhuspladsen, 
som gjorde mig opmærksom på, at der ikke har 
været så mange mennesker på Rådhuspladsen og 
ud over kørebanen siden AGF vandt sit 5. Danske 
Mesterskab i 1986.Tankevækkende. Det er længe 
siden. Måtte det snart ske igen. Hvad skal der til, 
spørger jeg Mogens i pølsevognen.

”Spillerne skal være ærgerrige. De skal ville det. 
Hvis du virkelig vil det, kan du det hele” Mogens er 
meget tilfreds med al den oprydning, der er sket 
i AGF. At mange af de gamle ledere er udskiftet, 
ligesom de fleste ungdomstrænere er erstattet med 
nye kræfter. Godt, siger Mogens. De gamle trænere 
har ikke produceret ret mange spillere til 1. holdet 
i AGF. Der er bare købt dyrt ind, men det har ikke 
virket … og måske vil det virke godt på den lange 
bane med en nedrykning. Så kan AGF virkelig få 
etableret en tydelig spillestil på alle hold - også 
ungdomsholdene. Det er vigtigt at vide, hvordan 
holdene skal spille i AGF.Godt med en tydelig 
stemme fra Rådhuspladsen. Og faktisk sagde vores 
berømte cykelrytter Ole Ritter det endnu tydeligt: 
”man kan hvad man vil, når man vil det nok ”

Måske skulle den gamle ledelse i AGF have lyttet 
mere til stemmerne uden for Fredensvang. Og for 
længe siden have indset, at det ofte er nødven-
digt at rydde op, før der kan ske en udvikling. 
Enhver virksomhed ved, hvor vigtigt det er at 
lytte til kunderne. Hvis du ikke har kunder, har du 
ingen virksomhed. 

Det er vanskeligt ikke som en fremmed … som 
en ekstern-konsulent ikke at tænke på det lidt 
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miserable gamle klubhus i Fredensvang som et 
billede på dårlig ledelse og en organisation, der 
var gået totalt i stå. At AGF igennem så mange år 
har ladet sig nøje og ikke villet det nok. Det er 
også en torn i øjet på vores nye direktør Jacob, 
som har ønsket at sende helt andre signaler ud 
med tidsvarende professionelle og tidsvarende 
fysiske rammer omkring Fredensvang, selv om alle 
ressourcer nu bruges på at sikre oprykningen. Men 
faktisk gerne ville bygge et helt nyt domicil. Når 
spillerne vender tilbage fra træningslejren, vil der 
ud over pavillonen til fysisk træning stå en pavil-
lon til møder og omklædning med 1. holdet. Så 
GF-spillerne må stadig lade sig nøje.

Godt gået Jacob, når du i Anders Aggers indefra 
foreslår Steffen Rasmussen en motionscykel i 
omklædningsrummet og siger til Hulk, at han 
også kan få ondt i ryggen af at ligge for meget 
ned på massagebriksen. Jo Jacob kan have en 
pointe i, at spillerne i AGF har været forkælede:  

Kan man lige frem tale om, at spillerne egoister. 
Jeg rammer tilfældigt ind i Tidsskriftet: Classico 
hos 7/11 med Michael Laudrup på forsiden og 
inde i artiklen: ”I grunden er alle fodboldspillere 
egoistiske, Det kan god være at de taler fodbold 
med de andre på holdet, men alle er optaget af at 
klare sig godt - og komme på holdet i konkurrence 
med holdkammerater. Men hvis spillerne også er 
egoister uden for banen har spillerne et problem” 
advarer Michael. 

Jo jo det er meget godt, Jakob. Jeg ved godt, 
at du gjorde det rigtig godt i Randers Og skabte 
et hold af krigere, som du kunne sende gennem 
slusen… en spillertunnel, som løftede spillerne 
til krigere med store fotos med de værdier, som 

skulle skabe resultaterne. Randers er med i oplø-
bet med FCK og FCM.Og ikke så mærkeligt, så er 
det sidste foto spillerne møder, inden de sætter 
støvlerne i AutoC Park Randers grønsvær netop et 
foto af den gamle kriger i AGF: Stig Tøfting.
Hvis ikke AGF skal kikse oprykningen igen, må 
klubben kikke sig selv i spejlet og kikke ud af 
vinduet og se, hvordan virkeligheden ser ud, når 
der tænkes ud af boksen .. ud af NRGI-Arena ud til 
eksempelvis FCM-Arena nabo til Jyske Bankboxen. 
Hvad er det, de gør så godt, derud på heden. Ude 
i al mulden, hvor alt kan lade sig gøre, bare du 
arbejder hårdt nok for det. AGF må da for søren 
kunne lære et og andet fra Danmarks p.t. bedste 
fodboldhold.

Den 22. januar var jeg til foredrag med ulvenes 
karismatiske træner Glen Riddersholm i Mediehu-
set i Herning. Efter kun den times foredrag var jeg 
så fyldt op med så megen energi og vilje, at jeg 
rystede. Glen har ild i øjnene, og du kan virkelig 
mærke, at han vil vinde DM-titlen i år. Bekræfter 
min hovedtese. Hvis AGF skal vinde handler det 
om energi og mentalt overskud hos spillere og 
trænerteamet. Om at følge viljen med ærgerrig-
hed. At ville det nok. Alting handler om energi. 
De bedste præstationsspillere er spillere med 
mentalt overskud. Jeg tænker i samme sekund på, 
om jeg har det på samme måde, når jeg står ved 
siden af Wieghorst til træningskampene mod AAB 
og Odder. Nej ikke helt. Wieghorst virker meget 
rolig. Måske for rolig. Det fik mig til at spørge 
Glen, om han ville kunne gøre det samme i AGF. 
Ja måske siger Glen … ”men ikke med samme 
kærlighed”.

Og interessant nok har jeg også diskuteret Mor-
tens taktik og fodboldforståelse med Michael 
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Trolle på DR`s P1, tidligere træner for det danske 
herrelandshold ti Volleyball gennem mange år. 
Trolle gav mig ret i at spilleglæden som oftest 
giver bedre resultater end en alt for stram disci-
plin og spilstyring på banen med for mange takti-
ske aftaler. Gab. Det kender vi fra tiden med Peter 
Sørensen, som ønskede en stabil defensiv. Men 
hvor var det kedeligt at se på til siden bagud , 
tilsiden .. bagud igen … og ud på kanterne.

Og jo jeg sagde det til daværende Sportschef 
Brian Sten, at fodbold afgøres i begge felter. 
Brian var enig. Men lige lidt hjalp det. Der skete 
ikke noget med kvaliteten af spillet på banen. 
Hvorfor ikke bare sende en høj spiller frem i fel-
tet, som FCM altid gør, hvis de kommer bagud.Der 
er ingen forkælelse hos ulvene. Som Glen siger, 
jeg ville aldrig købe en spiller ind til FCM, som vil 
kræve at komme på holdet hver uge.

Den nye direktør Jacob Nielsen stiller krav og 
tager i en artikel i Stiften netop det op, at den 
arrogante selvforståelse har kunnet være en af 
grundene til, at det kunne ske igen i AGF…. at vi 
rykkede ned igen igen og nu står og gerne vil op 
igen. Men vi skal præstere resultater, før vi kan 
prale med dem. Jakob har jo tidligere stået uden 
for i Randers og kikket ind på Agf... i det klassiske 
lillebror og storebrorforhold…. mest tydeligt var 
det, da tidligere AGF-træner Erik Rasmussen sagde 
ved indgangen til forårssæsonen: ”Ingen hold kan 
rykke ud med 33 point”, og så overhalede lillebror. 

Vi har let ved at blive lidt selvfede i Århus, fordi 
så mange mennesker gerne vil bo i Århus, som 
det også blev sagt i Anders Aggers dokumentar:  
Indefra om Det nye AGF.

Den nye træner Morten Wieghorst stiller krav 
og måler nu spillerne i et pointvurderingssy-
stem, hvor spillerne til både træning og kamp 
får registreret deres præstationer. Og Wieghorst 
vil således altid kunne udvælge de spillere, som 
samlet set har præsteret bedst. Tidens nye trend: 
Performancemålinger.

Han coacher og råber meget til U-17 ligaspil-
leren, landsholdsspilleren og modtager af Martin 
Jørgensen talentprisen 16 årige Oskar Buur …. 
Et godt valg, når du står tæt på Buur som højre 
back og kan mærke hans ærgerrighed og gejst i 
både sit eget som samspillet med de øvrige, ikke 
mindst når Oskar løber kreativt i dybden… Er det 
nu også den rigtige måde, når vi ved, at Michel 
Laudrup blot sad i en god stol på kanten af banen 

Wieghorst i den sidste hjemmekamp i efteråret, 
hvor vinderkulturen viste sig på rette vej
Foto: Jesper Zacho Elgaard
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og kikkede på drengene Mads og Andreas Laudrup, 
uden at råbe og skrige…

Vi ved fra arbejdet med kriminelle, at det ikke 
virker at prøve at ændre menneskers adfærd med 
pisk og gulerod. Mon ikke det samme gælder for 
fodboldspillere. Og det kunne være en forklaring 
på, at nogle af spillerne underpræsterer i pressede 
kampsituationer også på målstregen på Århus 
Stadion. Så hvorfor ikke satse mere på at udvikle 
spillerne gennem coaching af spillernes personlig-
hed. Kunne det have hjulpet en Casper Sloth eller 
Danny Olsen til en mere stabil præstation i kriti-
ske perioder? Netop fordi de bedste beslutninger 
træffes i nuet med spillerens intuition i de enkelte 
øjeblikke på banen, hvor alle informationer er til 
stede. Og det kan ikke planlægges eller forudses 
på træningsbanen.
Der så mange kloge hoveder, som kloger sig på 
AGF … alle har en mening om AGF og 1/3 af alle 
danskere synes godt om AGF:
Sportschef i AGF: Jens T. Andersson (Stiften 16. 
februar 2015):

”Nu venter der et spændende forår, hvor det hand-
ler om resultater og fodbold er meget resultatori-
enteret. Men grunden til, at jeg har sagt ja til AGF 
er først og fremmest, fordi jeg vil gøre klubben god 
over tid. Vi skal gøre alt hvad vi kan for at rykke 
op i foråret, men lykkes det ikke, skal vi jo ikke 
stoppe med at arbejde hårdt. Så kommer der en 
ny chance”.

AGF-Direktør: Jacob Nielsen 
(Stiften 14. Februar 2015):
”Udefra kan man godt opfatte klubben som 
arrogant... Det er mere handlingerne og måden, 
tingene er blevet grebet an på, som jeg synes har 
været arrogante. Det handler om det syn, man har 
haft på sig selv som klub. Det har gennemsyret AGF 
i mange år. Og det syn synes jeg har været arro-

gant, for der har ikke været ret meget at være stolt 
over. Og når man går rundt og siger at man er stolt, 
men ikke præsterer noget som helst, opfatter jeg 
det som en arrogant selvforståelse. Det er en kultur 
vi skal have ændret, og som vi allerede arbejder på 
at få ændret”.

AGF-Cheftræneren Morten Wieghorst ( Stiften 21. 
Januar 2015) . Om at få vinderkulturen tilbage:
”Ved bestemte spil i træningen bliver det noteret, 
hvilke spillere, der vandt og hvilke der tabte og 
efter fem-seks uger bliver det gjort op, hvem der 
individuelt har placeret sig bedst og dårligst. Vi 
har brug for mere konkurrence i træningen. Det vil 
det bidrage til”.

Fysisk træner Thomas Roestgaard Andersen(AGF 
Nyheder 16. Januar 2015):
”Spillerne træner godt. Den manglende trænings-
kultur, der tidligere har været snakket om, er jeg 
ikke stødt på, Tværtimod synes jeg, at de tager 
ansvar for deres egen udvikling. Tingene kan selv-
følgelig altid blive bedre, men set over hele efter-
årssæsonen har det været meget tilfredsstillende, 
og vi kan se, at vi rykker os på alle parametre”.

Men kan det siges mere enkelt end DON Ø gjorde 
det i FCK med flere danske mesterskaber, da det 
gik bedst: 2010-2011, med angribere som sagde: 
”Jeg skal score, Jeg skal score”
”Det handler om: en klar målsætning -at skabe 
resultater gennem andre og at kunne motivere 
andre” . 
Glens sidste kommentar til mig på vej ud af døren 
i Mediehuset i Herning:
”Det bliver godt for jer, når I får et nyt stadion i 
Århus”.

Hvor svært kan det blive for AGF at rykke op og 
tilbage i Den Danske Superliga og komme i Top 
Fem inden 2020?
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DENMARK

15% rabat
på alle
piercinger og
piercingsmykker
mod forevisning
af gyldigt 
medlemskort.
Kan ikke kombineres
med andre tilbud. 

Frederiksgade 34, 8000 Århus C
Tlf.: 35 148 66

Pierceartistdanmark
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Her får du rabat...

HUSK 
Du får 10% rabat på varekøb hos AGF 

Fanshop stadion alle 70, 8000 Aarhus C. 
(Der gives ikke rabat på i forvejen 

nedsatte vare) 

Alle disse steder får du rabat mod forevisning af gyldigt medlemskort. Billede legitimation kan være påkrævet. 
Dit medlemskort er personligt og må ikke overdrages. Vis dit medlemskort, før du bestiller.

Støt fanklubbens samarbejdspartnere. De støtter os!

Du får 5 kroners rabat på alle pizzaer hos

Marselis Boulevard 24

ØSTBANETORVET 2 · 8000 ÅRHUS C.
86 16 92 57

Du får 5% rabat på Centrum Turist udflugter 
"Dejlige Danmark". 

For at opnår rabatten skal du sende din bestilling til 
info@centrumturist.dk og oplyse medlemsnummer, navn, 

adresse og selvfølgelig hvilken tur, det drejer sig om.

15 % rabat på Gardiner og Markiser
(Faber og Stila produkter) 

(Mod fremvisning af gyldigt medlemskort )

SAKI Århus
Havkærvej 2, 8381 Tilst

Mail: sakisol@markisegruppen.dk
Tlf. 86 545 433 / +45 26 705 433 

Du får 10 % rabat i AGFs online fanshop!
kontakt fans@agf-fanclub.dk så får du tilsendt en kode. 

Børnens Kontor Lille torv
Du får 10 % rabat hos byens bedste pølsevogn BØRNENS 

KONTOR på lille torv ved magasion du nord mod
fremvisning af gyldig medlemskort

Pierce Artist
Du får 15% rabat hos PIERCE ARTIST frederiksgade 34, 
8000 Aarhus C, på alle piercinger og piercingsmykker

mod forevisning af gyldigt medlemskort
(Kan ikke kombineres med andre tilbud)

Du får 10% rabat ved Avis biludlejning på Jens 
Baggesens Vej ved at oplyse rabatkode T555355 og 

fremvise gyldigt medlemskort.

Ny rabataftale?
Har du kontakt til en mulig ny 
samarbejdspartner, der kunne 
være interesseret i en rabataftale 
med fanklubben? Så kontakt os 
på bestyrelse@agf-fanclub.dk.

10% RABAT

I BRUUNS GALLERI
GIVER IMOD FREMVISNING

AF GYLDIGT FANKLUBMEDLEMSKORT
10 % RABAT PÅ NØGLER

10 % PÅ AL SKO REPARATION.

MISTER MINIT
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KONTAKT INFO
BESTYRELSE:
Formand:  Jan Jensen jan.jensen@agf-fanclub.dk
Næstformand:  Lisa Kildsgaard lisa.kildsgaard@agf-fanclub.dk
Bestyrelsesmedlemmer: Lars Guldbrandsen  lars.guldbrandsen@agf-fanclub.dk
  Carsten Grubach carsten.grubach@agf-fanclub.dk
  Michael Nielsen michael.nielsen@agf-fanclub.dk  
 
Ekstern kasserer:  Martin Malling Beck martin.malling@agf-fanclub.dk
Sekretær  Maiken Bøgeskov  fans@agf-fanclub.dk

UDVALG:
Medie   medie@agf-fanclub.dk
Blad:  Anja Beikes  bladudvalg@agf-fanclub.dk
Foto:  Jesper Zacho fotoudvalg@agf-fanclub.dk
Internet:  Rune Grøn        internetudvalg@agf-fanclub.dk
Aktiviteter:   au@agf-fanclub.dk 
Festudvalg:  Dorthe Svejstrup festudvalg@agf-fanclub.dk  
Spillerpræsentation: Trine Skovsbøl spillermoeder@agf-fanclub.dk
Praktisk stadion udvalg: Gitte Nielsen    stadionudvalg@agf-fanclub.dk
Awesom Away  Poul Christensen turudvalg@agf-fanclub.dk el aa@agf-fanclub.dk
Sponsorudvalg:                     bestyrelse@agf-fanclub.dk
Tifo:  Michael Nielsen tifo@agf-fanclub.dk
AGF fans på Sjælland: Josephine Gretlund kbh@agf-fanclub.dk

Vil du gerne give en hånd med i fanklubben eller vil du høre mere om hvad det går ud på, 
så send os en mail: fans@agf-fanclub.dk

FÆSTNINGEN NR. 1 2015:

Redaktion:  Anja Lilli Beikes  medie@agf-fanclub.dk
  Tom Bak Hansen
  Henrik Andersen
  Mariam Maddy Tizar
  Anders Aakjær Nielsen
  Camilla Nederby Hansen
  Lars ”Guller” Guldbrandsen

Layout:  Casper Riis  casper@lasertryk.dk
Fotos:  Ole Nielsen, Jesper Zacho, Gunnar Nielsen, Richard Skovby m. fl.
Forside foto  AGF's årshoroskop fra Astro Horoskop.
  
Oplag:  500 stk.(Fra juni 2011 udsendes bladet som PDF hvis dette ønskes)
Deadline næste nummer: søndag den 7. juni 2015. Forventet udgivelse: uge 27

Ris/ros, læserindlæg og billeder sendes til AGF Fanclub Aarhus, Stadions alle 70, 8000 Aarhus C.
Mrk.: Bladudvalg eller sendes på mail til: bladudvalg@agf-fanclub.dk
     
Redaktionen forbeholder sig ret til at forkorte indsendte indlæg. Indlæg offentliggøres kun ved angivelse af 
afsenderens navn og medlemsnummer. Fæstningens artikler er ikke nødvendigvis et udtryk for bestyrelsens 
holdning. Fæstningen må kun citeres med tydelig kildeangivelse.
     
Eventuelle reklamationer over manglende levering eller beskadigelse af bladet foretages til: Østjylland Post-
center på Telefon 87 468 300. Manglende levering kan også der også reklameres over til fans@agf-fanclub.dk

Vi tager forbehold for trykfejl, der i blandt ændring i kamp tidspunkter, priser og gode tilbud til vores medlemmer.



Fanklubbens kalender
Foråret 2015

15. marts 2015 kl. 15.30 AB - AGF
22. marts 2015 kl. 15.30 AGF - Skive IK
29. marts 2015 kl. 19.00 HB Køge - AGF
2. april 2015 kl. 15.00 AGF – FC Roskilde 
5. april 2015 kl 15.00 Vendsyssel - AGF
12 .april 2015 kl. 15 AGF Horsens - AGF
19. april 2015 – forbehold for ændring AGF – Viborg FF
25. april 2015 – forbehold for ændring Vejle BK - AGF
3. maj 2015 – forbehold for ændring AGF – Brønshøj BK
8. maj 2015 – forbehold for ændring FC Roskilde - AGF
17. maj 2015 – forbehold for ændring AGF - FC Fredericia
20. maj 2015 – forbehold for ændring AGF - HB Køge
24. maj 2015 – forbehold for ændring Skive IK - AGF
30. maj 2015 kl. 16.00 Lyngby - AGF
6. juni 2015 kl. 16.00 AGF - AB

Deadline næste nummer: søndag den 7. juni 2015. Forventet udgivelse: uge 27.

AGF Fanclub Aarhus
Stadion Allé 70
8000 Århus C

B


